
آخرین وضعیت تعیین حقوق کارمندان و دستمزد کارگران؛
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نـگاه

سفر گروسی
 به تهران »یک تیر و 

دو نشان«
حسنبهشتیپور/کارشناسمسایلبینالملل

حل و فصل مسایل پادمانی با آژانس می تواند علاوه بر اینکه 
مانع از صدور قطعنامه جدید علیه ایران در شورای حکام 
شود، می تواند به بازگشت طرف ها به میز مذاکره در وین 

با ۱+۴ بینجامد.
اگر سوالات آژانس پاسخ داده شود قطعا یک گره کور در 
رابطــه با تعاملات ایران و آژانــس و نیز در روند مذاکرات 
احیای برجام باز شده است و به طور قطع به احیای برجام 
می توان نزدیک شــد. معتقدم حل و فصل سوالات میان 
ایران و آژانس آغاز کننــده دور جدید مذاکرات می تواند 

باشد اما تکمیل کننده راه نیست و مسیر
احیای برجام به عناصر دیگری برای تحقق نیاز دارد.

امیدوارم ســفر آقای گروسی به تهران در آینده نزدیک به 
رسیدن دو طرف به یک راهکار مرضی الطرفین ختم شود 
ایران قبلا به ســوالات آژانس پاســخ داده است اما مساله 
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گزارش

می گیری  چند 
بشی؟ صیغه 

»شما به کانال صیغه یابی و ازدواج موقت اضافه شُدید«...
ساعت ۱۱ شب به محض آنلاین شدن در یکی از شبکه های 
مجازی، این پیام روی گوشــی نمایان می شود »با سلام 
خدمت تمام عزیزان کانال کیس های جدید و زیبا شــارژ 
شد برای معرفی اسم شهرتون یا محل سکونتون را اعلام 
کنید.« حس کنجکاوی باعث می شود سری به گروه بزنم 
و برخی از پیام ها را بخوانم. »هرکسی که دو نفر را معرفی 
کنه برای صیغه ۸۰ درصد تخفیف برای خودش محسوب 
میشه. برای کســب اطلاعات بیشتر و ثبت فرم به آیدی 
مدیر گروه پیام بدید.« »بســیاری از عزیزان در خصوص 

نحوه معرفی زوجه)خانم( به آن ها سؤال...
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پالایشگاه ها شتابزده واگذار نمی شد 
کسری بودجه نداشتیم

عضو هیات رئیسه کمیسیون صنایع و معادن مجلس:



2
چهارشنبه 12 بهمن 1401/   سال سوم  /   شماره 1417

Vol.3.No.1417/ February 1.2023

www.sobhe-emrooz.ir

sobhe.emrooz.news@gmail.com

عضو هیات رئیسه کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

پالایشگاه ها شتابزده واگذار نمی شد کسری بودجه نداشتیم
نماینده مردم تهران در مجلس گفت: 
ســود خالص پالایشگاه های خصولتی 
امســال بالغ بر ۳۰۰ همت شد که اگر 
اینها شــتاب زده واگذار نمیشد اکنون 
این پول در خزانه دولت بود و کســری 

بودجه نیز نداشتیم.
روح الله ایزدخواه در نطق میان دستور

به گزارش خانه ملت،  روح اله ایزدخواه 
در جلســه علنی )سه شنبه ۱۱ بهمن 
ماه( مجلس شــورای اسلامی در نطق 
میان دســتور خود، گفت: روز گذشته 
رهبر انقــلاب در دیدار با فعالان بخش 
خصوصی فرمودند« من شــهادت می 
دهم دولت در حال کار و تلاش است اما 

مراقب جهت گیری ها باشند«.
نماینده مردم تهران، شــمیرانات، ری، 
اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای 
اســلامی اظهار کرد: مسئله و انتقاد ما 
بــه دولت از منظر همین جهت گیری 
هاست؛ عقب افتادگی ها و درماندگی 
های اقتصادی امــروز ما دقیقا بخاطر 
سال ها جهت گیری سیاست سازان و 
مدیران بوده وگرنه چه کسی است که 
نداند ظرفیت ها و منابع و فرصت های 
اقتصادی در ایران برای رشد شتابان و 
میان بر زدن در پیشرفت چقدر فراهم 

است.
وی خطاب به رییس جمهور، ادامه داد: 
اولا مسائل اقتصادی پیش روی دولت 
شــما از جمله تورم، کســری بودجه 
و کاهــش درآمدهای دولــت از قبل 
انتخبات ۱۴۰۰ معلوم و مکشــوف بود 
و نمی توان قبول کرد غافل گیر شــده 
باشد. ثانیا این که شما به مدد انباشت 
گفتمانی حلقه های گام دومی که بیش 
از ۱۰ سال تحقق اقتصاد مقاومتی را از 
دولت ها مطالبه می کردند و پاسخ نمی 
گرفتند و به امید تحقق آن برای شما 
رای ساختند به میدان آمدید؛ حال چه 
شده که نسخه های اصلی دولت شما 
پی در پی در مسیر تداوم اقتصاد سرمایه 
فــروش و تورم زا گام بر می دارد. نکند 
تیغ جراحی های اقتصادی نه دســت 
خودتان، بلکه دست همان تیم فراقوه 
ای حاکم  بر نسخه های اقتصادی این 

۳۰ سال باقی مانده باشد!.
این نماینده مــردم در مجلس یازدهم 
افــزود: جراحی یارانه ها کــه در واقع 
اعوجــاج در هزینه های ضروری دولت 

بــود، حاصلش کاهش مصرف واقعی و 
ثبیت تورم در کانال ۴۰ درصدی شد. 
حال جراحی در دارایی های دولت را در 
دستور قرار داده اید. آن هم با قاعده ای 
تعجب برانگیز و خلق عادت و خارج از 

جایگاه مجلس.
عضو هیات رئیسه کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: در اصل کارآمدسازی دارایی های 
راکد دولت و زنده کردن ثروت ملی به 
نفع مدیریت کشور و گسترش رفاه مردم 
حرفی نیست اما چرا اینگونه شتاب زده 
و بــی قید و بند و بــدون راهبرد؟. آیا 

نســخه تکراری و فرسوده فروش بیت 
المال در این ســال ها به تباهی نرفته 
است؟. آیا چوب حراج به شرکت های 
دولتی به اسم خصوصی سازی در این 
۱5 سال موفق بود که حال فروش اموال 

را در ادامه آن دنبال می کنید.
ایزدخواه گفت: سود خالص پالایشگاه 
های خصولتی امســال بالــغ بر ۳۰۰ 
همت شــد که اگر اینها شــتاب زده 
واگذار نمیشد اکنون این پول در خزانه 

دولت بود و کسری بودجه نیز نداشتیم. 
اســتفاده از اهرم اذن رهبری در پاسخ 
به منتقدان ایــن جهت گیری ها ما را 
ســاکت نخواهد کرد؛ چه اینکه کلیت 
برجام هم اذن رهبری داشــت و طرح 
تعدیل و تثبیت هــم از طرف رهبری 
حمایت شــد. صحبت از این است چرا 
هیچگاه میدان بــه جهت گیری های 
اقتصاد انقلابی که مورد تصریح رهبری 
اســت داده نمی شــود!. چــرا احیای 
اقتصاد تعاون و به میدان آمدن لشــگر 
صدهزارتایی تعاونی ها دردستور دولت 

قرار نمی گیرد؟.

نماینده مردم تهران، شــمیرانات، ری، 
اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای 
اسلامی اظهار کرد: چرا وقتی صحبت از 
تعاون می کنیم، می گویند تعاونی در 
ایران شکست خورده است. آیا خصوصی 
ســازی یا در واقع خصوصی خواری در 
ایران شکست نخورد؟ چرا وقتی صحبت 
از مردمی ســازی اقتصاد و انبوه روش 
های بومی و درون زای آن می کنیم می 
گویند حرف کلی نزنید. آیا دســتور به 

آزادباش کامل یک تیم چند نفره مصون 
از قاعــده گذاری مجلــس و پیگیری 
قضایی مبهم، کلی و شبه ناک نیست. 
جهت گیری صریح رهبــری در قائله 
خصوصی سازی به میدان آمدن سرمایه 

مردم و مدیریت مردم بود، انجام شد؟.
وی ادامه داد: جهت گیری شــجاعانه 
رهبری دربــاره نظام مفلوک بانکی آن 
بــود که فرمودند »بانــک ها غلط می 
کنند بنگاه داری کنند«، اهتمام شد؟. 
اصلا حضرات سران چرا اذن رهبری را 
در ملی کردن بانک های خصوصی که 
موتور تورم شــده اند اخذ نمی کنید؟. 
چرا اذن رهبری را در آزادسازی زمین 
های احتکار شده دولت به نفع نهضت 
مسکن و آزادسازی مراتع به نفع عشایر 
و آزادسازی گلوگاه های مافیایی اقتصاد 
به نفــع دانش بنیان ها و آزادســازی 
بازارچــه ها به نفــع مرزنشــینان و 
آزادسازی گمرکات به نفع تجار کوچک 
و چندین آزادسازی دیگر به نفع مردمی 

کردن اقتصاد اخذ نمی کنید؟.
این نماینده مــردم در مجلس یازدهم 
خاطرنشــان کرد: بنــده از این جایگاه 
قانونی اعتراض و سوال خود را از رییس 
جمهور و رییس مجلــس در ماجرای 
مولدســازی دارایی ها اعــلام کرده و 
هشــدار می دهم نگذارید عده ای در 
حاکمیت و بــا اختیارات خودخوانده و 
بالا اقتصاد هاشمیسم را اینبار به دست 

شما تداوم بدهند.

عقبافتادگیهاودرماندگیهایاقتصادیامروزمادقیقا
بخاطرسالهاجهتگیریسیاستسازانومدیرانبوده
وگرنهچهکسیاستکهنداندظرفیتهاومنابعوفرصت
هایاقتصادیدرایرانبرایرشدشتابانومیانبرزدندر

پیشرفتچقدرفراهماست

,,

درآستانهایاماللهدههفجر؛رهبرانقلابدرمرقدامامخمینی)ره(وگلزارشهداحضوریافتند
حضرت آیت الله خامنه ای در آستانه آغاز ایام الله 
دهه فجر و سالروز پیروزی انقلاب اسلامی در 
مرقد امام خمینی)ره( و گلزار شهدا حضور 
یافتند. به گزارش خبرگزاری مهر، در آستانه 
ایام الله دهه فجر و چهل وچهارمین سالگرد 
پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی، حضرت 

آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب صبح 
)سه شنبه( با حضور در حرم امام خمینی )ره( 
یاد و خاطره بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران 
را گرامی داشتند. رهبر انقلاب اسلامی سپس 
با حضور در مزار شهدای حادثه هفتم تیر و 
شهدای انفجار دفتر نخست وزیری در هشت 

شهریور ســال ۱۳۶۰ یاد شهیدان بهشتی، 
رجایی و باهنر و یاران شهیدشان را گرامی 
داشتند. حضرت آیت الله خامنه ای همچنین 
بر مزار شهید مدافع امنیت آرمان علی وردی و 
تعدادی از شهدای مدافع حرم، شهدای گمنام 

و شهدای مدافع سلامت نیز حضور یافتند.

سخنگوی قوه قضاییه: تشکیل پرونده درباره تعرض به فوتبالیست ها در مشهد
سخنگوی قوه قضاییه گفت: قوه قضاییه 
این اطمینان را می دهــد که در دوره 
تحول اهتمام ویژه ای به خرج دهد تا 
تحقق عدالت را برای همه پیگیری کند.

به گــزارش ایســنا، نشســت خبری 
مشــترک محمد کاظمی فرد رئیس 
مرکــز آمــار و فنــاوری اطلاعات قوه 
قضائیه و مســعود ستایشی سخنگوی 
قوه قضاییه در محل مرکز آمار و فناوری 

اطلاعات قوه قضاییه برگزار شد.
ستایشــی تاکید کرد: قوه قضاییه این 
اطمینان را می دهد که در دوره تحول 
اهتمام ویژه ای به خرج دهد تا تحقق 
عدالت را برای همه پیگیری کند. قوه 
قضاییه درصدد اســت با تمام توان و با 
اقدامات خود کام ملت عزیز و بزرگوار 
ایران را شاد کند و بیش از پیش موجب 

افزایش وحدت شود و اعتماد عمومی را 
فراهم کند.

ستایشــی درباره اقدامات قوه قضاییه 
برای اجرای طرح تحول و تعالی گفت: 
برنامه ریــزی و راهبردها و ماموریت ها 
دقیقا در سند تحول احصا شده است. 
5۰ درصد ســند تحول جهــت اجرا 
نیازمند فناوری اطلاعات اســت. مرکز 
آمار و فنــاوری اطلاعات قوه قضاییه با 
برنامه ریزی دقیق  در پی اجرای سند 

تحول است.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به 
ســوالی درباره موضوع مطرح شده در 
روزهــای اخیر مبنی بــر تجاوز به ۱5 
نوجوان در ورزشــگاه فوتبال در مشهد 
گفت: در این رابطه شــکایتی صورت 
گرفته اســت و این پرونده به دادسرای 

انقلاب مشهد ارجاع شده است و پرونده 
در مرحله تحقیق است.

وی افزود: اخباری در خصوص تعرض 
مطرح شد ولی در  درخواست خانواده 
تعدادی از بازیکنان مطالبی بوده که ۶ 
نفر از خانواده هــا آن را امضا کردند و 
مطالبی در خصوص تغییر رفتار دانش 
اموز  خود مطرح کردند که به  دادسرای 
مشــهد ارسال شــده و پرونده قضایی 
نســبت به صحت و سقم تشکیل و به 

بازپرسی دادسرای مشهد  شعبه ۲۰۸ 
ارجاع شده است.

ســخنگوی قوه قضائیه افزود: از آنجا 
که موضوع مطرح شــده امنیت روانی 
را مختل می کنــد، تحقیقات تا این 
مرحله به این صورت بوده که  اختلافی 
در مجموعه فیمابین مســئولین ذی 
ربط و تعــدادی از والدین براســاس 
شــرایط بوده است و  مطالبی را علیه 
مربی مطرح کردند و ۶ امضا داشــته 
است و این مکاتبه تقدیم رییس اداره 
ورزش مشــهد شده اســت و والدین 
گلایه کردند که رفتار دانش اموزان ما 
تغییر کرده و به درس توجه ندارند و به 
هیچ وجه در نکات گفته شده نسبت 
به تجاوز و تعرض جنســی اشاره ای 

نشده است.

این اســت که از نگاه آژانس این پاسخ ها &quot; قانع کننده 
&quot; نبوده اســت از این رو امیدواریــم دو طرف به یک 

مدالیته جدید برای رفع ابهامات و ســوالات برسند که به طور 
عملی به ســوالات پاسخ داده شود، اگر این طور شود مذاکرات 

معوق مانده برجام از سر گرفته خواهد شد.
توافق هســته ای در سال ۲۰۱5 بسترساز حل و فصل موضوع 
مطالعات ادعایی شــد افزود: موارد جدیدی که آژانس از ایران 
پرســیده جزو پی ام دی نبود و این ســه، چهار سوال مربوط 
به چیزهایی اســت که در ۲۰۱۹ آژانس به آنها رســید. اینکه 
برخی می گویند باید اول اقدام سیاســی انجام شود برای حل 
این ســوالات برای آن است که این سوالات یک پرونده سازی 
سیاسی است. به هر حال سوالات باید فنی و حقوقی پاسخ داده 
شود و آژانس بگوید قانع شدم در غیر این صورت شورای حکام 
رای می دهد. چه فنی، چه سیاسی بهتر است به سمت حل و 

فصل مسایل برویم و یک راهکار پیدا کنیم.
لابی آمریکا و اروپا در آژانس قطعا در رویکرد این نهاد موثر است 
اما به هر حال باید مســاله به طور فنی و حقوقی میان ایران و 
آژانس حل و فصل شود، افزود: حل سوالات آژانس به هر حال از 
مسیر فنی می گذرد. برای جلوگیری از صدور قطعنامه جدید در 
شورای حکام در نشست بعدی در اسفند سفر مدیرکل آژانس به 
تهران ضروری است و احتمالا ایران تلاش خواهد کرد از صدور 
این قطعنامه جلوگیــری کند چرا که قطعنامه بعدی احتمال 

ارجاع ایران به شورای امنیت را نزدیک می کند.
حل و فصل سوالات پادمانی، می تواند شرایط را برای بازگشت 

طرف ها به میز مذاکرات در وین ترغیب کند.

12بهمن 1357 و پرشکوه ترین استقبال 
تاریخ

در دوازدهم بهمن ۱۳57، پرشکوه ترین استقبال تاریخ جلوه گر شد. این 
روز یکی از ماندگارترین روزهای تاریخ معاصر ایران است و شور و شوق 
مردم در آن وصف ناپذیر بود. عده زیادی از مردم، خود را به تهران رسانده 
بودند تا در مراسم استقبال از امام شرکت کنند. تقریبا در ساعت شش 
صبح، خیابان ها سرشار از جمعیت بود. اول صبح، میلیون ها نفر در دو 
طرف خیابان های مسیر امام خمینی رحمه الله ایستاده بودند و پنجاه 

هزار نیروی انتظامی مردمی مشغول منظم کردن آنها بودند.
 مردم با تاق نصرت و گل، خیابان ها را تزیین کردند و در قلب استقبال 
کنندگان، دریایی از اضطراب و شــادی موج می زد. در ساعت نه و سی 
دقیقه صبح، محبوب ملت و پرچم دار آزادی به وطن برگشت. چند لحظه 
پس از گشوده شدن در خروجی هواپیما، امام در حالی که دستشان در 
دست مهماندار فرانسوی بود، در مقابل دیدگان مشتاقان ظاهر شد. همه 
اشک شادی می ریختند. فریاد »الّله اکبر« به هوا برخاست. امام خمینی 
رحمه الله در فرودگاه مهرآباد پس از شــنیدن پیام ملت، سخنانی ایراد 
فرمود. ایشــان ابتدا از تمام اقشار ملت از پیر و جوان، روحانی و کسبه، 
قاضی و وکیل، کارمند و کارگر و کشــاورز که در راه رسیدن به پیروزی 
رنج و مصیبت دیدند و ثابت قدم ماندند، صمیمانه تشکر کرد. ایشان در 
بخشی از سخنان خود، تلاش های محمد رضا را برای بازگشت به ایران 
و حفظ سلطنت، ناکام خواند و تلاش های آنان را به دست و پا زدن برای 
حفظ سلطنت تعبیر کرد.  امام در این سخنان با بیان رمز پیروزی فرمود: 
»ما باید از همه طبقات ملت تشکر کنیم که این پیروزی تا اینجا به واسطه 
وحدت کلمه بوده است. وحدت کلمه مسلمین، همه، وحدت کلمه اقلیت 
های مذهبی با مسلمین، وحدت دانشگاه و مدرسه علمی، وحدت روحانی 
و جناح سیاســی. ما باید همه این رمز را بفهمیم که وحدت کلمه، رمز 

پیروزی است و این رمز پیروزی را از دست ندهیم«.
دو حادثه، از مهم ترین پی آمدهای بازگشت امام خمینی رحمه الله است 
که به سرعت موجب پیروزی انقلاب اسلامی شد: انتصاب دولت موقت و 
بیعــت نظامیان با امام خمینی رحمه الله . امام خمینی در ۲۶ دی ماه در 
آستانه خروج شاه از کشور اعلام کرد که ما دولت را به همین زودی اعلام 
خواهیم کرد. در پانزده بهمن، نخست وزیری مهندس بازرگان به تصویب 
شــورای انقلاب رسید.  در نوزده بهمن، عظیم ترین راه پیمایی در سراسر 
کشور شکل گرفت و میلیون ها نفر از دولت منتخب امام خمینی رحمه الله 
حمایت کردند. از سوی دیگر، در دهه انقلاب، ارتش که تنها نقطه اتکای 
رژیم بود، به انقلاب پیوست. فرار، نافرمانی، اعتصاب، شرکت در تظاهرات و 
سرانجام، بیعت با امام خمینی رحمه الله ، نشانه همراهی ارتش با امام بود که 
در نوزده بهمن به اوج خود رسید. در نتیجه، رژیم بدون پشتوانه به سرعت از 

هم پاشید و انقلاب اسلامی در ۲۲ بهمن به پیروزی نهایی رسید.

روز شمار انقلاب

نــگاه

ست
سیا

سفر گروسی به تهران »یک تیر و دو نشان«
ادامهازصفحهاول
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فقط بالای ۱۸سال بخوانند

چند می گیری صیغه بشی؟
ایسنا: »شما به کانال صیغه یابی و ازدواج 

موقت اضافه شُدید«...
ساعت ۱۱ شب به محض آنلاین شدن 
در یکی از شبکه های مجازی، این پیام 
روی گوشــی نمایان می شود »با سلام 
خدمت تمام عزیزان کانال کیس های 
جدید و زیبا شــارژ شــد برای معرفی 
اسم شهرتون یا محل سکونتون را اعلام 
کنید.« حس کنجکاوی باعث می شود 
ســری به گروه بزنم و برخی از پیام ها 

را بخوانم.
»هرکسی که دو نفر را معرفی کنه برای 
صیغه ۸۰ درصد تخفیف برای خودش 
محسوب میشه. برای کسب اطلاعات 
بیشتر و ثبت فرم به آیدی مدیر گروه 

پیام بدید.«
»بســیاری از عزیزان در خصوص نحوه 
معرفــی زوجه)خانم( به آن ها ســؤال 
کرده اند. روش بســیار ساده است؛ اول: 
فرم عضویت پر می کنیــد، دوم: طبق 
درخواســت شــما با خانم هماهنگی 
می شود، ســوم: حق معرفی پرداخت 
می کنید، چهارم خانم به شــما معرفی 
می شــود و صیغه عقــد موقت جاری 
می شــود. همراهان عزیــز از آنجا که 
مؤسسه ازدواج ما رســمی است و در 
دو زمینــه ازدواج دائم و موقت فعالیت 
می کند، از تمام کشــور خانم ها جهت 
ازدواج درخواست داده اند. یعنی از تمام 
شــهرها مورد وجود دارد، اما به دلیل 
کمبود وقت تمام کدها در کانال منتشر 
نمی شــود. برای یافتن زوجه)خانم( در 
شهر مدنظر، نام شهر را به ادمین ارسال 
فرمایید. نکته: همه کیس های مؤسسه 

کارت بهداشت و سلامت دارند.«
بعد از چک کردن این اطلاعات نسبتاً 
کامل، نگاهی به لیست کیس های گروه 

می اندازم:
کد خانم: شهر:  روزانه_هفتگی_ماهانه: 
ســن: ... قد: .... وزن: ... رنگ پوست: ... 
مســکن: ... مهریه روزانه: ... هزارتومان 
مهریه هفتگی: ... هــزار تومان مهریه 

ماهانه: ... میلیون تومان
 هزینه معرفی و مشــاوره:  ۱۰۰ هزار 

تومان
حس کنجکاوی خبرنگاری به سراغم 
می آید و برای مطلع شــدن از ماجرای 
ایــن کانال ها کــه هــر روز به صورت 
قارچ گونه در حال زیاد شدن هستند و 
در شبکه های مجازی و اینترنت جولان 
می دهند، با شــماره ای که هیچ نام و  
نشان و عکسی از من به عنوان خبرنگار 

ندارد به ادمین کانال پیام می دهم.
- سلام خسته نباشید شرایط معرفی در 

کانال چیه؟
 پشــتیبانی کانال بدون هیچ سلام و 
علیکی بلافاصله جواب می دهد: عکس 

مشخصات
 ۲۲ساله، اصفهان، قد ۱۶۰، رنگ پوست 

گندمی، مسکن ندارم + تصویر 
- پشتیبانی کانال: چند عکس تمام قد 

بدید.
چه جور عکاسی، باحجاب یا بی حجاب 

فرقی نداره؟
- پشتیبانی کانال: عکس خونگی باشه 
حتماً بفرســتید کد زدم براتون تا فرم 
معرفیتونو آماده کنم و در کانال بذارم...

ســاعت ۳ صبــح ناگهــان انبوهی از 
پیام های ناشناس روی صفحه گوشی 

نمایان می شود.
با چشــمان خواب آلود گوشی را چک 
می کنم و متوجه می شــوم هنوز یک 
ساعتی از آخرین پیام ادمین نگذشته 
بوده که مشــخصات ساختگی من، آن 
هم بدون تائید و گرفتن حق الزحمه از 
درخواست کننده، با آیدی ثبت  کننده 
آگهی در گروه منتشر شده است! و حالا 
ناگهان با سیلی از پیام های تمام نشدنی 

مواجه شده ام!
- علی: سلام می تونم شرایطتونو بپرسم

- شــایان: من از کانال صیغه یابی پیام 
میدم شــرایطت چیــه می تونیم باهم 

باشیم؟
- فرهاد: سلام من برای صیغه پیام دادم 
همه جوره اوکی ام ساپورت مالی می کنم 

کی همو ببینیم؟
- محسن: سلام من محسنم ۲7 سالمه 
یک ســاله طلاق گرفتم یه دختر دارم 
دنبال خانمی هستم که نیازامو رفع کنه 

و من هم همه جوره تأمینش کنم.
با ترس و عجله آیدی ساختگی را پاک 
و تمام مکالمــات ام را پاک می کنم، اما 
ماجرا به همین سادگی تمام نمی شود! 

پیام های یکی بعد از دیگری از هر قشر 
و سن و شــرایطی روی گوشی نمایان 
می شود. همه پیام ها را پاک و مسدود 

می کنم، اما بی فایده است!
دوباره به ادمین کانــال پیام می دهم: 
سلام ببخشید من منصرف شدم، لطفاً 

عکس و مشخصات من رو بردارید؟
- پشتیبانی کانال: نمیشه می خواستید 
از اول درست تصمیم بگیرد ... و شماره 

را مسدود می کند!
باوجود پیگیری های زیاد، هنوز اطلاعات 
از کانال حذف نشده و مزاحمت ها ادامه 

دارد ...
 کانال های همسریابی قانونی نیستند

سرهنگ مرتضوی)رئیس پلیس فتای 
اصفهان( می گوید: یکی از جرائمی که 
با رصد و پایش هوشــمندانه در فضای 
مجازی با آن مواجه هستیم کلاه برداری 
و سوءاستفاده از کاربران با سوق دادن 

آن ها به صفحــات و کانال هایی تحت 
عنوان همسریابی و یا صیغه یابی است. 
مرتضــوی می گوید:  هیــچ قانونی در 
زمینه راه اندازی وب سایت ها، کانال ها و 
صفحات اجتماعی با موضوع همسریابی 
در فضای مجازی نداریم، اضافه می کند: 
بنابراین اگر با این گونــه موارد مواجه 
شدند بدانند که فعالیت آن ها مجرمانه 
اســت. او می گوید: هیچ چیزی به نام 
صیغه یابــی یا همســریابی در فضای 
مجازی نداریم کلاً این مسئله غیرقانونی 

و مجرمانه است.
دعوت های ناخواسته!

وی در پاســخ به این ســؤال که چرا 
برخی افراد ناخواســته به این کانال ها 
اضافه می شوند؟ می گوید: این موضوع 
که در کانال هــای متفرقه یا به ویژه در 
صیغه یابی به صورت ناخواســته دعوت 
می شوید، اغلب با استفاده از ربات است 
که بیشــتر در تلگرام اتفاق می افتد که 
مدیران این کانال ها که با طراحی ربات 
کاربران را عضــو می کنند. وی با بیان 
اینکه البته ممکن است بعضی کانال های 
حوزه تجاری یا تبلیغاتی به ازای اضافه 

کردن عضو به اعضای فعال حق الزحمه 
بدهنــد، اضافه می کند: اما کلاه برداری 
یا سوءاســتفاده از اعتماد کاربران زیاد 
است. اگر افراد شاکی خاصی دارند و از 
طرف مخاطب که ربات نیست، شناخت 
دارند، می تواند در مراجع قانونی یا دفتر 
الکترونیک قضایی با مستندات شکایت 

کند تا پیگیری شود.
چرایی گرایش به ازدواج موقت و 

صیغه یابی
کــوروش محمدی)رئیــس انجمــن 
آسیب شناســی ایران(: در حال حاضر 
حجم وســیعی از پیج یــا کانال های 
صیغه یابی با عضوهــای بالا در فضای 
مجازی ایجاد شــده که از نظر ذهنی 
چالشی ایجاد می شــود که ما به کجا 
رســیدیم و شــرایط ازدواج در جامعه 
چه آســیبی دارد که جامعه به سمت 
این فضاهای ازدواج موقت و صیغه یابی 

گرایش نشــان می دهد.  اکنون جامعه 
در مسیر ازدواج با مشکل روبه رو است 
که صیغه یابی های بدون مجوز روی کار 
آمدند. در واقع نهاد ازدواج و خانواده در 
جامه دچار تنش شده که نشان می دهد 
کارکردهای حــوزه اجتماعی ناکارآمد 
هســتند و حتی گاهی سیاســت های 

غلطی اتخاذ می شود.
وی ادامــه می دهد:  اینکــه امروزه در 
بین این افراد، اغلب جوانان اســتقبال 
می کنند، چه دخترانــی که به صیغه 
تن می دهند و پســرانی که برای رفع 
نیازها هزینه می کنند، کسانی هستند 
که آسیب ها را جدی درک کردند و از 
تشکیل دادن خانواده و کمک به باوری 
جامعه به ناامیدی و یأس رسیدند و به 

نیازهای خود پاسخ می دهند.
معایب احتمالی ازدواج موقت

محمدی توضیح می دهد: البته که صیغه 
پدیده شرعی است که اگر تا حدی  که 
اسلام توصیه کرده اتفاق بیفتد توجیه 
دارد؛ اما اینکه آینده جوانان با این نوع 
ازدواج هــا گره بخــورد و به یک اتفاق 
عادی تبدیل شود، باعث آسیب هایی در 

جامعه می شود. 
وی بــا اعلام اینکه دختران و زنانی که 
به  خاطر  مشکلات و گرفتاری ها به این 
راه ورود پیدا می کنند، دیگر به زندگی 
عادی نمی گردند، افزود: این افراد چون 
دائماً در حال صیغه شــدن هستند و 
همچنین پســران هم دائمــاً در حال 
تجربه افراد مختلف هستند و این همان 

نقطه آسیب است
رئیــس انجمن آسیب شناســی ایران 
صیغه یا ازدواج موقت را نوعی مدیریت 
رابطه جنســی می دانــد و می گوید: 
روزبه روز تــرس این وجــود دارد به 
عدد دختــران و جوانانــی که هنوز 
ســابقه ازدواج ندارد؛ ولی به مســائل 
تن می دهند، اضافه شــود. همچنین 
یکسری افراد ســودجو هستند که از 
این شرایط سوءاســتفاده می کنند و 
کلاه برداری های اینترنتی را با استفاده 
از نیازهای غریزی جوانان جلو می برند 

و پول های کلانی به دست می آورند.
افزایش روزافــزون کانال ها و گروه های 
صیغه یابــی و ازدواج موقت در فضای 
مجازی، زنگ هشدار جدی برای جامعه 
اســت، اما پیش از هر چیز لازم است 
افــراد از ماهیت و هــدف این گروه ها 

مطلع باشند.

صیغهپدیدهشرعیاستکهاگرتاحدیکهاسلامتوصیه
کردهاتفاقبیفتدتوجیهدارد؛امااینکهآیندهجوانانبااین
نوعازدواجهاگرهبخوردوبهیکاتفاقعادیتبدیلشود،

باعثآسیبهاییدرجامعهمیشود

,,

هوای۶کلانشهرقابلقبولو۲کلانشهرناسالماست
مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم سازمان حفاظت 
محیط زیست اعلام کرد: امروز سه شنبه هوای 
۶ کلانشهر قابل قبول و ۲ کلانشهر برای گروه 
های حساس ناسالم اســت. به گزارش ایرنا از 
ســازمان حفاظت محیط زیســت، بر اساس 
گزارش دریافتی از مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم 

این سازمان، هوای کلانشهرهای تهران، تبریز، 
اصفهان، کرج، مشهد و شیراز به ترتیب با شاخص 
های ۸۶، ۹5، 7۴، ۸۶، ۹5 و ۶۰ در شرایط قابل 
قبول قرار دارد. همچنین هوای کلانشهرهای 
اراک و اهواز به ترتیب با شــاخص های ۱۲۳ و 
۱۰۴ در شرایط ناسالم برای گروه های حساس 

قرار دارد. روز گذشته هوای کلانشهرهای تهران، 
تبریز و اهواز به ترتیب با شــاخص های ۱۰۴، 
۱۰۹ و ۱۱7 ناســالم برای گروه های حساس 
و هوای کلانشهرهای اصفهان، کرج، مشهد و 
شیراز به ترتیب با شاخص های ۹۴، ۹5، ۱۰۰ و 

۶۲ قابل قبول بود.

آغاز سال تحصیلی بر اساس اقلیم
وزیر آمــوزش و پرورش گفت: 
در طرح جدید شــروع ســال 
تحصیلــی، زمان آمــوزش بر 
اساس ساعات مناطق مختلف 

تنظیم می شود. 
یوســف نــوری، در گفتگو با 
مهر در خصــوص طرح وزارت 

آمــوزش و پرورش برای جبران یادگیری دانش آموزان، افزود: برای 
جبران یادگیری ها روشی باید برای دانش آموزان تهیه کنیم که هنوز 

نتیجه ای به جمع بندی نرسیده است.
وی، یکــی از راه های وزارت آموزش و پرورش برای جبران کســر 
یادگیری را مدرسه مجازی دانست و گفت: مدرسه مجازی پس از 
ثبت مجوزهای لازم می تواند فعال شود. محدودیت هایی داریم برای 
مثال تقویم زمانی آموزش یکی از این محدودیت هاست که از اول 
مهر تا پایان شهریور است. به هر حال همه دانش آموزان نمی توانند 
در تابســتان در مدارس حضور داشته باشند همان اقدامی که در 
تابستان سال گذشته انجام دادیم مشابه این روش ها در حال بررسی 
است تا برای ابتدای سال آینده تحصیلی یک برنامه به صورت کامل 
معرفی شود. نوری با اشاره به سامانه برپا، افزود: خیرین و گروه های 
جهادی هم در سامانه ای به نام سامانه برپا حضور دارند که می تواند 
جزئی از این برنامه جبران یادگیری دانش آموزان باشد. دایر شدن 
کلاس در روزهای پنج شنبه یا تعطیلات نوروز مطرح است. تعطیلی 
روزهای عید نوروز بار فرهنگی دارد و نمی توان مدارس را تعطیل کرد 

اما باید به گونه ای باشد که زمینه های فرهنگی را هم رعایت کنیم.
وی در خصوص تغییر زمان سال تحصیلی گفت: طرحی را مجلس 
آورد؛ ما در شورای انقلاب فرهنگی نظر نهایی را دادیم؛ در این طرح 
زمان آموزش و ســال تحصیلی بر اساس ساعات مناطق مختلف 
تنظیم شود و دیگر محدودیت مهر تا شهریور را نداشته باشیم و در 

اقلیم های متفاوت زمان سال تحصیلی متفاوت باشد.

مجوز فروش ۶ ملک شهرداری تهران 
در سال آینده

 اعضــای شــورای اســلامی 
شــهر تهران یکصد و بیست 
و ششمین جلســه خود را به 
بررسی و تصویب لایحه فروش 
۶ ملک، تصویب لایحه بودجه 
با افزایش ســهم حمل و نقل 
اختصاص  هزینه ای  در بخش 

دادند. به گزارش ایرنا اعضای شورای اسلامی شهر تهران امروز سه 
شنبه، یکصد و بیست و ششمین جلسه خود را با حضور ۱5 عضو 
آغاز کرد و ابتدای این جلسه، مهدی چمران رئیس شورای اسلامی 
شهر تهران با اشــاره به آغاز دهه فجر و چهل و چهارمین سالگرد 
پیروزی انقلاب شکوهمند اسلامی بخشی از تاریخ انقلاب را تشریح 
کرد. سوده نجفی، مهدی عباسی و جعفر شربیانی، سه عضوی بودند 
که در این جلسه به ارائه تذکر پرداختند؛ سوده نجفی در زمان تذکر 

خود خواستار کمک به زلزله زدگان خوی شد.
مهدی عباسی نیز با اشاره به برگزاری نمایشگاه صنایع نفتی در شهر 
آفتاب درخواست برگزاری نمایشگاه کتاب در این مجموعه را ارائه 
کرد و مهدی چمران رئیس شورای اسلامی شهر تهران با یادآوری 
ترافیک بزرگراه چمران درخواســت برگزاری نمایشگاه ها در مرکز 
نمایشگاه بین المللی تهران را مطرح کرد و از کمیسیون فرهنگی شورا 
خواســتار شد تا کارگروهی را تشکیل و با همکاری وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی برگزاری نمایشگاه کتاب در شهر آفتاب را بررسی 
کنند. جعفر شربیانی دیگر عضو شورای شهر نیز به مغایرت بخشنامه 
شهردار تهران در تخفیفات خوش حسابی پرداخت عوارض پروانه 
ساخت با مصوبه شورا تذکر داد و گفت که شورای ششم در این دوره 
قانونگرایی را سرلوحه خود قرار داده است، اما سوال این است که آیا 
شهرداری این قوانین را رعایت کرده یا نه. قرار شورای اسلامی شهر 
تهران با شهرداری، عملیاتی کردن آرمان ها و دستاوردهای انقلاب 
اســلامی در زندگی مردم بوده است. شربیانی ادامه داد: در برخی از 
مواقع، این ایده اجرا نمی شــود و نمونه آن، تعارض رفتار شهرداری 
تهران در اجرای مصوبه تخفیفات و استفســاریه آن است که به او 
تذکر می دهم. در ادامه، لایحه شهردار تهران درباره »مجوز فروش، 
واگذاری و انجام معامله ۶ فقره املاک متعلق به شهرداری تهران« 
در دستور کار قرار گرفت؛ بر اساس این لایحه، موضوع فروش قدم 
السهم شهرداری تهران در مجتمع تجاری اداری مژده، قدرالسهم در 
بیمارستان آتیه ۲، قدرالسهم در پارکینگ طبقاتی گرات، ۱۱ قطعه 
زمین در احمد آباد مستوفی، مجتمع مسکونی تجاری خلیج فارس و 

چهار قطعه زمین در بزرگراه شهید لشکری بررسی شد.

اخبار  ویژه

ردم
م



4
چهارشنبه 12 بهمن 1401/   سال سوم  /   شماره 1417

Vol.3.No.1417/ February 1.2023

www.sobhe-emrooz.ir

sobhe.emrooz.news@gmail.com

صاد
اقت

اخطار بانک مرکزی به صرافی ها: 

بی دلیل از خرید و فروش ارز 
خودداری نکنید

بانــک مرکزی در اخطــاری به صرافی های مجــاز اعلام کرد: 
صرافی نباید بدون دلیل موجه و تایید این بانک از خد و فروش 

ارز خودداری کند.
 اداره نظارت بر موسســات پولی غیــر بانکی بانک مرکزی در 
نامه ای به صرافی ها اعلام کرد: حسب بررسی های به عمل آمده 
توســط بازرسان این بانک محرز گردیده، برخی از شرکت های 
صرافی بــدون دلیل موجه و بدون تایید ایــن بانک، اقدام به 
متوقف نمودن عملیات خود نموده و از فعالیت خرید و فروش 
ارز خودداری می نمایند. این اقدام علاوه بر اینکه مصداق تخلف 
موضوع بند 5 از ماده ۴۱ دستورالعمل اجرایی تاسیس، فعالیت 
و نظارت بر صرافی ها می باشــد، در صورت استمرار این تخلف 
می تواند منجر بــه تعلیق یا ابطال مجــوز فعالیت صرافی در 

چارچوب مقرارت ذیربط گردد.
با توجه به اینکه طرح رتبه بندی شرکت های صرافی در دستور 
کار ایــن بانک قرار دارد، حجم معاملات و حضور موثر در بازار 
ارز از مولفه های مهم این طرح محسوب شده و منجر به افزایش 
رتبه کمی و کیفــی صرافی می گردد؛ که در ادامه صرافی های 

برتر مشمول مشوق های ویژه خواهند شد.

تنظیم بازار قند و شکر به بخش 
خصوصی واگذار شد

معاون توســعه بازرگانی وزارت جهاد کشــاورزی از واگذاری 
تنظیم بازار قند و شــکر به انجمن صنفی کارخانه  های قند و 

شکر کشور خبر داد.
به گزارش  پایگاه اطلاع رسانی وزارت جهاد کشاورزی، محسن 
شــیراوند معاون توســعه بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی در 
این خصوص گفــت: با توجه به سیاســت های کلی دولت در 
جهت کاهش تصدی گری و با هدف ســاماندهی امور اجرایی 
صنایع قند و شــکر از جمله کنترل قیمــت، توزیع و واردات 
این محصول، تفاهم نامه ای از ســوی معاونت توسعه بازرگانی 

با انجمن صنفی کارخانه های قند و شکر ایران به امضا رسید.
وی افــزود: این تفاهم نامــه به منظور واگــذاری امور اجرایی 
بــه بخش خصوصی و اســتفاده از ظرفیــت و توانمندی های 
اتحادیه ها و تشــکل های بخش خصوصی در کنترل و تنظیم 
بازار اســت که بعد از این، مســوولیت امــور اجرایی از قبیل 
برنامه ریزی تولید قند و شــکر، تنظیم بازار و مدیریت واردات 
شکر در سطح کشور در چارچوب ضوابط و سیاست های ابلاغی 
وزارت جهاد کشــاورزی به انجمــن صنفی کارخانه های قند و 

شکر ایران واگذار می شود.

مجوزمجلسبهصمتبرایوارداتخودروهایدستدومدرسالآینده
سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
گفت: اعضای کمیسیون صنایع و معادن در 
جریان بررسی پیشنهادات نمایندگان درباره 
بودجه ۱۴۰۲ با واردات خودروهای دســت 
دوم با عمر کمتر از 5 سال موافقت کردند.به 
گزارش خانه ملت، روح الله عباسپور به یکی 

از پیشنهادات تصویب شده در جریان بررسی 
یشنهادات نمایندگان درباره بودجه ۱۴۰۲ در 
نشست کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
اشاره و اظهار کرد: در یکی از این پیشنهادات 
به وزارت صنعت، معدن و تجارت اجازه داده 
شد برای توسعه حمل و نقل، تنظیم بازار و 

کاهش مصرف ســوخت، خودروی دســت 
دوم با عمر کمتر از 5 سال وارد کشور شود. 
سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
گفت: از آنجا که این خودروها از پیش تولید 
شده، فرآیند واردات آن نسبت به خودروهای 

نو کوتاه تر است. 

آخرین وضعیت تعیین حقوق کارمندان و دستمزد کارگرانخبر

 تعیین حقوق کمتر از نصف تورم! 
بزرگترین سند دخل و خرج یکساله کشور 
هفته گذشــته درمجلس شورای اسلامی 
به تصویب نمایندگان ملت رسید. بودجه 
ای که به گفته کارشناسان هرچند دارای 
محاســن و معایبی اســت اما با توجه به 
شرایط اقتصادی کشور و وضعیت تحریم 
ها در تدوین چنین بودجــه ای اقدامات 
خاصی انجام شده است. مهمترین موضوع 
بودجه بحث چگونگی کسب درآمد دولت 
با دریافت مالیــات از مودیان جدید برای 
کاهش وابستگی به درآمدهای نفتی و نیز 
حرکت در مسیر کسب درآمدهای واقعی 
است تا کسری بودجه ای در ماه های پایانی 
سال اتفاق نیفتد. اما موضوع دیگر تعیین 
رقم دلار با نــرخ ۲۳ هزار تومان دربودجه 
است که این موضوع دارای ابهاماتی است 
چرا که قیمت دلار نیمایی هم اکنون حدود 

۲۹ هزار تومان در نظرگرفته شده است.
افزایش حقوق کارمندان دولت کمتر از نصف 

نرخ تورم! 
مسئله دیگر پیشنهاد برای تعیین نرخ ۲۰ 
درصدی حقوق کارمندان دولت برای سال 
آینده می باشــد که با توجه به وجود نرخ 
تورم حدود 5۰ درصدی در کشــوربا یک 
محاسبه سرانگشــتی مشخص می شود 
که چنین رقمی کمتراز نصف نرخ تورمی 
اســت که مردم آن را هم اکنون با گرانی 
کالا و خدمات در بــازار لمس می کنند. 
نکته تامل برانگیزتر این که تورم مذکور به 
مراتب اثرات سنگین تری رادر سبد هزینه 
ای حقوق بگیران دارد زیرا اقلامی که وزن 
بیشتری در سبد خانوارها دارد بیش از 5۰ 

درصد افزایش یافته است.
البته نظر دولت در پیشــنهاد افزایش ۲۰ 
درصــدی حقوق کارمنــدان دولت برای 
ســال آینده این است که با کاهش میزان 
نقدینگی نرخ تورم در کشــور مهار شود 
چرا که افزایش بالای میزان حقوق سالانه 
منجر به تورم انتظاری شده و سطح عمومی 
قیمت ها را در بازار به شــکل فزاینده ای 
افزایش می دهد، بنابراین افزایش حقوق بالا 
به همراه انتظارات تورمی که سطح عمومی 
قیمت ها را در بازار افزایش می دهد هیچ 
تاثیری بر بهبود زندگی مردم و معیشت آنها 
به جــای نمی گذارد جز اینکه ارزش پول 
ملی افت و تورم همچنان افزایشــی شود. 
اما برخی کارشناســان اقتصادی راجع به 
این موضوع نظر دیگری دارند و معتقدند؛ 
درست است که عدم افزایش حقوق ها در 
شرایط تورمی اقدامی درست است اما بی 
تردید با چنین سیاستی زندگی برای قشر 
کم درآمد و متوسط بسیار سخت تر خواهد 
شــد، حال به جای اینکه بگوییم افزایش 
حقوق همراه با انتظارات تورمی و افزایش 
نرخ کالاها در بازار اتفاق می افتد، بایستی 
قیمت ها در بازار کنترل شوند و ضابطین 
و ناظران بر شبکه تولید و توزیع و مصرف 
کالاها نظارت دقیق انجام شود تا افزایش 

قیمت بی منطقی در بازار اتفاق نیفتد.
محدودیت حجم منابع بودجه

جعفر قــادری، عضو کمیســیون برنامه و 
بودجه مجلس شــورای اسلامی در گفتگو 
با »بــازار« راجع به وضعیــت تعیین نرخ 
حقــوق کارمندان دولت در بودجه ســال 
آینده، اظهارداشــت: آنچیزی که دولت در 
مورد نرخ حقوق کارمندان خود در بودجه 
سال آینده به مجلس پیشنهاد کرده است 
متوسط نرخ ۲۰ درصد با دامنه نوسان ۱5 تا 
۲5 درصد می باشد، البته تعیین نهایی نرخ 

این شاخص در کمیسیون های تخصصی و 
تلفیق مجلس بدقت مشخص می شود اما به 
نظر می رسد با توجه به وضعیت اقتصادی 
کشور همچنین وجود مشکل محدودیت 
حجم منابع در بودجه، بعید اســت امکان 
تامین بودجه برای افزایش نرخی که از سوی 
دولت پیشنهاد شده است وجود داشته باشد. 
وی با بیان اینکه کمیسیون تلفیق مجلس 
شورای اســلامی در تلاش است که سقف 
بودجه دولت را بیش از رقم مشخص اعلام 
شــده افزایش ندهد، افــزود: از آنجایی که 
مجلس بخصوص کمیسیون تلفیق با هدف 
مهار نرخ تورم و جلوگیری از رشد نقدینگی 
خیلی نمی خواهد حجم بودجه را افزایش 
دهد، بنابراین متوســط حقوق کارمندان 
دولت همان ۲۰ درصد بایک یا دو درصد بالا 

و پایین در نظر گرفته می شود.
جلوگیری از رشد تورم و نقدینگی است

این کارشــناس اقتصادی در پاسخ به این 
ســئوال که چنانچه رقــم تعیین حقوق 
کارمندان دولت برای سال آینده ۲۰ درصد 
باشــد این احتمال وجود دارد که با توجه 
به تورم بالا میزان دستمزد کارگران نیز در 
این محدوده حالا با رقمی 5 یا ۱۰ درصد 
بالاتر در نظر گرفته شــود؟ گفت: درست 
اســت که نرخ تورم کنونی با رقم افزایش 
نرخ حقوق کارمندان فاصله عمیقی وجود 
دارد اما چاره کار این اســت که تورم را به 
تدریج کاهشــی کرد. درمورد تعیین رقم 
دستمزد کارگران برای سال آینده تصمیم 
گیری توســط شورای عالی کار انجام می 
شود که این شــورا مطابق موئلفه های و 
شاخص های معیشــت و ... مکانیزم نرخ 
دستمزد کارگران را محاسبه و تعیین می 
کنند، بنابراین تصمیم شورای عالی کار در 
تصمیم گیری های خود برای تعیین نرخ 
دستمزد ارتباطی با نرخ تعیین شده رقم 

حقوق کارمندان دولت ندارد.
قادری در ادامه در خصوص مزایای تدوین 
لایحه بودجه سال آینده گفت: این لایحه 
طوری تنظیم شــده است که تا حدودی 
مشکلی برای اقتصاد کشور ایجاد نکند. به 
طور مثال در لایحه بودجه ســال ۱۴۰۲ 
توجه خاصی به کسب درآمدهای مالیاتی 
از طریق استفاده از ابزارهای لازم آنطور که 
مودیان جدیدی بتوانند با پرداخت مالیات 
قانونی دولت را همراهی کنند دیده شده 
اســت. به طوری که رشــد 5۹ درصدی 
این شاخص نشــان از آن دارد که دولت 
می توانــد در بخش مالیات بــا توجه به 
شناسایی مودیان جدید کسب درآمد پایدار 
نماید. توجه به بودجه عمرانی، مولد سازی 

دارای هایی صندوق های سرمایه گذاری، 
بحث فاکتورنیگ اســتفاده از قراردادهای 
نفتی، اجرای طرح ملی مســکن، و توجه 
به مهارآبهای مرزی نیز سری مسائلی است 
که در بودجه دیده شده و این موضوعات 
در صورت توجه ویژه و اجرای درست بی 
تردید قدرت مانور دهی بودجه را برای اجرا 

بیشتر کرده است.
تغییر نرخ پیشنهادی 20 درصدی افزایش 

حقوق کارمندان در کمیسیون تلفیق 
حمید حاج اســماعیل، کارشناس بازار کار 
نیز در گفتگو با خبرگــزاری »بازار« درباره 
چگونگی نحوه تعیین دستمزد کارگران برای 
سال آینده گفت: اگر چه دولت رقم پایینی 
را در مقابل وجــود نرخ حدود 5۰ درصدی 
تورم در کشور برای تعیین حقوق کارمندان 
دولت در نظر گرفته اســت اما این رقم)۲۰ 
درصــد در کنار مانور 5 درصدی( بی تردید 
درکمیسیون تلفیق روی آن بحث و تبادل 
نظر می شــود، آنگونه که سال گذشته نیز 
رقم پایین ۴ میلیــون و 5۰۰ هزارتومان را 
برای افزایش کارگران در نظر گرفتند اما در 
بررسیها دچار تغییر شد این در حالی است 
که هم اکنــون افزایش ۲۰ درصدی حقوق 
یا دستمزدها هیچ سنخیتی با تورم حدود 
5۰ درصدی را ندارد. وی با بیان اینکه رقم 
۲۰ درصدی پیشنهادی دولت برای افزایش 
حقوق کارمندان در بودجه نشان دهنده آن 
است که دولت تمام تلاش خود را خواهد کرد 
که دستمزد کارگران نیز در همین محدوده 
در نظر گرفته شود، افزود: این رقم به دلیل 
تناقــض و تعارضی که با خط فقر، ســبد 
معیشــت مردم و تورم دارد هیچ همخوانی 
با هم ندارند، بنابراین نمایندگان مجلس به 
احتمال فراوان در بررسی های بودجه چنین 
رقمــی را به نفع کارگران و حتی کارمندان 
تغییر خواهند داد. وی افــزود: هر آنچه در 
بررســی های مجلس برای تعیین حقوق 
بالاتر از پیشــنهاد دولت توسط نمایندگان 
چانه زنی شــود بی تردید قدرت مانور دهی 
برای مذاکرات در شورای عالی کار نیز آنطور 
که دستمزد کارگران افزایش یابد بیشتر می 
شــود. البته با توجه به افزایش هزینه های 
زندگی و کاهش قدرت خرید مردم شــکی 
نیست که نمایندگان کارگری نیز درتصمیم 
گیری ها برای تعیین دستمزد با چنین رقمی 
که دولــت در بودجه برای حقوق کارمندان 

خود ارایه کرده است اقناع نمی شوند.
احتمال افزایش 45 درصدی دستمزد 

کارگران برای سال آینده
این کارشــناس بازار کار در ادامه افزود: 
مطمئن هستم که رقم حداقل دستمزدها 

برای سال آینده نباید کمتر از ۴5 درصد 
در نظر گرفته شود چرا که با همین رقم 
نیز دستمزد کارگران از تورمی که تا پایان 
سال به 5۰ درصد می رسد کمتر خواهد 
بود. به هر حال حداقل حقوق کارمندان 
دولت و کارگران با توجه به کاهش ارزش 
پول ملــی همچنین افزایش هزینه های 
زندگی در پی رشــد نرخ تورم در کشور 
ماهانه نباید کمتر ۱۰ میلیون تومان در 
نظر گرفته شــود. چرا کــه ۱۰ میلیون 
تومان کف حقوق، رقمی اســت که یک 
خانوار می تواند به ســختی امورات خود 

را بگذراند. 
حقوق ها هرسه ماه یکبار تعیین شود

رئیس فراکسیون کارگری مجلس شورای 
اســلامی از طراحی و پیشنهاد جدید در 
زمینه تعیین حقوق و دســتمزد در سال 
آتی خبر داد و گفت: باید درباره تغییرات 
حقوق و دستمزد سالانه، هر سه ماه یکبار 

تصمیم گیری کرد.
علی بابایی کارنامی ، با اشــاره به افزایش 
حقوق ۲۰ درصدی کارگــران در بودجه 
سال آتی بیان کرد: دولت نباید نرخ افزایش 
حقوق کارگران در سال آتی را قطعی کند.

وی با بیان اینکه باید بر روی یک عدد در 
زمینه حقوق و دستمزد ابتدا توافق داشته 
باشیم، اظهار کرد: همچنین باید یک بند 
درباره قانون بودجه با این مضمون بیاوریم و 
بگوییم که منتظر عملکرد دولت در زمینه 

کنترل نرخ تورم هستیم.
رئیس فراکسیون کارگری مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه در قالب این طراحی 
باید سه ماه یکبار درباره حقوق و دستمزد 
تعیین تکلیف کنیم، تصریح کرد: باید درباره 
تغییرات حقوق هر سه ماه یکبار در سال 

آینده تصمیم گیری شود.
وی تاکید کرد: اگر دولت موافق باشــد ما 
حاضریم در این چارچوب توافق کنیم چرا 
که ملت ایران خواستار کنترل نرخ تورم و 

افزایش ارزش پول ملی هستند.
بابایی کارنامی اظهار کرد: اگر ما به عنوان 
مثال بگوییم که نرخ حقوق و دستمزد باید 
5۰ درصد افزایش پیدا کند فوراً برخی افراد 
به مجلس هجمه وارد می کنند و می گویند 
تولید توان پرداخت این افزایش حقوق را 

ندارند.
وی با بیان اینکــه در حال حاضر مردم با 
تورم ۶5 درصدی مواجه هســتند، گفت: 
به وقت تعیین دستمزد به صورت سه ماه 
یکبــار باید پس از گزارش تفریغ بودجه و 
رئیس کل بانک مرکزی در زمینه نرخ تورم 

صورت پذیرد.
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پیشنهاد چند تهیه کننده برای خروج از بحران تولید و اکران؛

سینمای ایران برای رکود پیش رو چه برنامه ای دارد؟
نوســانات ارزی و پیش بینی افزایش ۳۶ 
درصدی بودجه برای ســینمای ایران در 
ســال آینده، نگرانی ها از کند شدن روند 
تولید در ســینمای ایــران را جدی تر از 
همیشه کرده اســت. راهکار سینماگران 
و ســازمان سینمایی برای عبور از بحران 
پیش رو چیست؟ چند تهیه کننده سینما 
پیشــنهادات خــود را با ایلنــا در میان 

گذاشتند.
ســینمای ایران برای رکود پیش رو چه 

برنامه ای دارد؟
به گــزارش خبرنگار ایلنا، ســال جاری 
برای ســینمای ایران سالی پر از اتفاقات، 
حواشــی و ماجراهای مختلــف بود که 
تأثیرات ماندگاری بر ســینمای کشــور 
داشت و کلیت سینما را بیش از هر چیز 
درگیر مسائلی کرد که ارتباطی با ماهیت 
اصلی ســینما نداشت، تا جایی که امروز 
سینمای ایران در شــرایطی قرار گرفته 
که حتی رئیس سازمان سینمایی تأکید 
می کند سال آینده سال رکود و بیکاری 
در ســینما خواهد بود. که از قضا کاهش 
شــدید میزان مخاطبان سینما، حواشی 
سیاسی و اجتماعی که جامعه سینما با آن 
درگیر شده، کاهش میزان تولید فیلم های 
سینمایی به دلیل مشکلات اقتصادی و 
حتی کاهش میزان تولیدات در شــبکه 
نمایش خانگی نشان از پیش بینی درست 

محمد خزاعی برای سال آینده دارد.
 به همین دلیل در سال ۱۴۰۲ انتظارات 
از سازمان سینمایی بیشتر از همیشه است 
و مدیریت سینما مسئولیت سنگینی در 
بحران پیــش رو دارد. قطعاً برای محقق 
شــدن این هدف بودجه و سرمایه نقش 
تعیین کننده ای دارد با این حال امسال با 
وجود افزایش ۴۰ درصدی بودجه کشور، 
بودجه ســازمان ســینمایی ۳۶ درصد 
افزایش داشــته اســت. باید دید باوجود 
بحران های پیش رو، چــه آینده ای برای 
سینما و هزاران ســینماگر رقم خواهد 
خورد و سینمای ایران چگونه مسیری را 

برای ادامه ی راه پیش بینی می کند؟
در گفتگو با چنــد تهیه کننده، از میزان 
بودجه تعیین شده برای سینما پرسیدیم 
و انتظارات از سازمان سینمایی برای نحوه 
هزینه بودجه ی پیش بینی شــده که در 

ادامه می خوانید:
اگر فضای کار فراهم باشد، سینما نیازی به 

بودجه دولتی ندارد
حبیب اســماعیلی )تهیه کننده سینما( 
در گفتگو با ایلنا اظهار داشت: برای همه 
ما مشخص اســت که سال آینده با تورم 
بیشــتری مواجه خواهیم بــود و در این 
شرایط به نظر؛ لازم است دولت به حوزه 
فرهنگ و هنر نگاه ویژه ای داشــته باشد 
و در حوزه ســینما نیز رئیس ســازمان 
ســینمایی بهتر است بیش از هر چیز به 
اولویت ها توجه داشــته باشد و مسائلی 
چون ساخت ســینماهای جدید را برای 

سال آینده کنار بگذارد.
اسماعیلی خاطرنشــان کرد: بارها گفته 
می شود که میزان تعداد سالن های ایران 
بســیار اندک است درحالیکه اگر نگاهی 
دقیق تر داشته باشیم، متوجه می شویم 
درصد زیادی از فروش ســینمای ایران 
محدود به نهایتاً ۳۰ سینما می شود و اکثر 
ســالن ها در طول سال خالی هستند. در 
این شرایط ما باید از داشته هایمان حمایت 
کنیم. برای سال آینده که سینما با کمبود 

بودجه مواجه اســت و تــورم اقتصادی 
همچنان ادامه خواهد داشت، بهتر است 
برای مناطقی که ســینما وجود ندارد، از 

سینمای سیار استفاده شود.
وی افــزود: ما قطعاً بــه فیلم های دفاع 
مقدس و آثار تاریخی مذهبی نیاز داریم اما 
این فیلم ها به لحاظ اقتصادی نمی توانند 
آورده ای برای سینمای ایران داشته باشند 
و بهتر است برای سال آینده تولید این آثار 
محدود شود. به نظر من ما با بحران کمبود 
تولید مواجه خواهیم بود و در این شرایط 
دولت موظف است که به اقشار ضعیف تر 
سینماگران توجه داشته باشد و در تعامل 
با نهادهای مختلف مشکل بیمه آن ها را 
حل کند چراکه سینما برای سال آینده به 

حمایت جدی دولت نیاز دارد.
این تهیه کننده در ادامه گفت: با توجه به 
وضعیت اقتصادی که ســینما دارد بهتر 
است دولت برای ســال آینده در صدور 
مجوزها نگاه بازتری داشته باشد تا کسانی 
که می توانند سرمایه ای وارد سینما کنند 
و بخش خصوصی قدرتمند امکان تولید 
فیلم داشته باشند. بیش از هر چیز بهتر 
اســت به فیلم های مخاطب پسند توجه 
شــود تا این دوران را بــا اکران این آثار و 

بیشترین درآمدزایی بگذرانیم.
اسماعیلی تصریح کرد: اینکه سینما امروز 
نیازمند بودجه دولتی شده، اتفاقی است 
که در ســال های اخیــر رخ داده وگرنه 
دورانی را به یاد دارم که فیلم ها با بودجه 
شخصی ساخته می شــدند و هیچکس 
هم از دولت انتظار کمک نداشت. دولت 
باید کاری کند که سینما به همان روزها 
برگردد. کسانی که عمرشــان را در این 
حرفه گذاشته اند بیشتر از حتی مدیران 
دولتی دلسوز سینما هستند و برای زنده 

ماندن سینما تلاش می کنند.
وی افــزود: از آنجــا که بخش خصوصی 
دغدغه بازگشت سرمایه دارد قطعاً فیلمی 
می ســازد که بودجه اش برگردد تا بدون 
اینکه نیازی به حمایت های دولت باشد 
ســینما به مسیر خود ادامه دهد و دولت 
هم فرصت داشته باشد مانند همه جای 

دنیا بودجه صرف زیرساخت ها بکند.
این تهیه کننده در پایان گفت: ســینما 
بســیاری  متأســفانه مورد هجمه های 
قرار گرفته که مســتحق آن نیست. اگر 
مشکلاتی مثل دخالت نهادهای مختلف 
در سینما و حاشیه سازی های بی مورد و 
برخی ســختگیری ها کنار گذاشته شود 
مطمئن باشید ارتباطی بین سینما و مردم 

ایجاد می شود که همین ارتباط موفقیت 
سینما را تضمین می کند و دیگر نیازی به 

حمایت های دولت وجود ندارد.
تولیدات سینمای ایران نیازمند قراردادهای 

منطقی هستند
امیر ســمواتی )تهیه کننده ســینما( به 
خبرنگار ایلنا گفت: واقعیت این است که 
تا ما فرهنگ مان رشــد نکند، نمی توانیم 
انتظار داشــته باشیم شرایط اجتماعی و 
سیاسی مان رشد کند. به طور کل اساس 
پیشرفت فرهنگ قوی است و به همین 
دلیل انتظار مــی رود که حاکمیت روی 
فرهنگ سرمایه گذاری خوبی داشته باشد. 
اگر نگاهی به یک ســال گذشته داشته 
باشیم متوجه یک جریان تبلیغاتی علیه 
جمهوری اسلامی هستیم که اتفاقاً بسیار 
تأثیرگذار هم بودند و این نشان می دهد 
که تبلیغات چقدر در جهان امروز حرف 
اول را می زند. مــا در حال حاضر باید به 
همین موضوع توجه داشته باشیم و بدانیم 
هنرمندان سربازان اصلی کشور هستند 
و هر چقدر این ســربازان حمایت  شوند، 

نتیجه خوبی برای کشور حاصل می شود.
سمواتی تصریح کرد: آنچه که ما به عنوان 
اپوزیسیون می شناســیم هم در واقع با 
سرمایه گذاری کارشان را انجام می دهند 
و درآمدهای خودشــان را دارند. در عصر 
حاضر ســرمایه حرف اصلی را می زند و 
وقتی نگاه می کنیم که برای سال آینده 
بودجه سازمان سینمایی تنها ۳۶ درصد 
افزایش داشته علامت سوالی برایتان ایجاد 
می شــود که آیا واقعاً به حساســیت امر 

فرهنگ و هنر توجه می شود؟
وی افــزود: حتی اگر تــا ۴ برابر بودجه 
نهادهای فرهنگی بالا برود بازهم مطلوب 
نیست چراکه از اول بودجه کم تعیین شده 
و باید به طور کل تجدیدنظری درباره آن 
صورت بگیرد. ما هرقدر در فرهنگ هزینه 
کنیم در زمینه هــای مختلف می توانیم 
پیشگام باشــیم حتی زمینه فضای امن 
جامعه. برای تعیین تأثیر فرهنگ بر دیگر 
زمینه ها به تجربه سالی اشاره می کنم که 
آقای قالیباف مدیرکل نیروی انتظامی شد 
و ما شاهد بودیم که با چه حجم تبلیغاتی 
کار خــود را آغاز کرد که اتفاقاً بســیار 
تأثیرگذار بود. اگر برای نهادهای فرهنگی 
بودجه های مناسبی در نظر گرفته شود، 

بسیاری از مشکلات حل خواهد شد.
این تهیه کننده در ادامه گفت: فکر می کنم 
در حوزه ســینما باید شبیه قراردادهای 
پیمانکاری که در ســاخت و سازها انجام 

می شــود، عمل کرد. ما با یک نهاد برای 
ســاخت یک فیلم ســینمایی قــرارداد 
می بندیم یا بودجه ای را برآورد می کنیم و 
بعد در عمل که قرار می گیریم با توجه به 
تورم بودجه ساخت چندین برابر می شود. 
در حــوزه ســاخت و ســاز کاری انجام 
می دهند و آن اینکه درصد مشخصی برای 
هر سال تعیین می کنند به عنوان مثال 
وقتی شما پروژه تولیدتان طول می کشد 
به میزانی که تعیین شــده، مثلاً ۶ ماهه 
یا یک ســاله به طور اتوماتیک ۱5 تا ۲۰ 
درصد به قرارداد اضافه می شود. من فکر 
می کنم باید در قراردادها روالی منطقی در 

تولید شکل بگیرد.
وی افــزود: اگر قرار اســت مــا در حوزه 
فرهنگ آینده نگر باشیم، باید بپذیریم با 
این ارقام اتفاق خاصی برای ســینما رخ 
نمی دهد. در حال حاضر بخش خصوصی 
برای تولید دچار مشکل شدیدی است و 
به حمایت سازمان سینمایی نیاز دارد و 
سازمان هم با این بودجه نمی تواند برای 
بخــش خصوصی کاری انجــام دهد. در 
حال حاضر وضعیت اقتصادی در سینما 
به قدری بد است که سرمایه گذار حاضر 
به هزینه بودجه برای تولید فیلم نیست 
چراکه به جای تولید فیلم هر کار دیگری 
انجام دهند درصد ریسک از دست دادن 
سرمایه برایش پایین تر است. باید بودجه 
سازمان سینمایی منطقی تر باشد و باید 
بپذیریم تا سرمایه گذاری درستی در حوزه 
فرهنگ و سینما صورت نگیرد، نمی توان 
انتظار داشــت اتفاق خاصی برای سینما 

رخ دهد.
تهیه کننده فیلم ســینمایی »دربند« در 
ادامه تأکید کرد: ما وقتی از بودجه سازمان 
سینمایی حرف می زنیم به این معناست 
که از بودجه کل سینمای ایران در سال 
آینده صحبت می کنیم. در این وضعیت 
اقتصادی مــا نمی توانیم بپذیریم بخش 
خصوصی تنهــا با بودجه خــودش کار 
می کند، اصولا سینمای بخش خصوصی 
هم تا حدی دولتی است. میزان فیلم هایی 
که در طول سال با بودجه کاملاً شخصی 
ساخته می شوند، بسیار اندک است و اصلًا 
در حدی نیســت که بتوانیم آن  را معیار 
قرار دهیم. اصولا سینما هنر گرانقیمتی 
است. در دنیای هالیوود هم وقتی شما از 
کمپانی های بزرگ می گویید عملکرد همه 
آن ها بر پایه سیاست های دولت هایشان 
اســت و حاکمیت پشت سینما را خالی 

نمی کند.

سریال»هادی«بابازیهدایتهاشمیکلیدخورد
فصل اول سریال ۳۰ قسمتی »هادی« 
با بازی هدایت هاشمی، شهین تسلیمی 
و حســین رفیعی در لاهیجــان کلید 

خورد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی سیما، 
فصل نخســت ســریال »هــادی« به 

تهیه کنندگی امیرمهــدی پوروزیری و 
نویســندگی و کارگردانی امیر داسارگر 
کاری از گروه فیلم و ســریال شبکه دو 

سیماست.
محــور داســتان ایــن درامِ دوران که 
بازیگرانی چون هدایت هاشمی، نسرین 

بابایی، حســین رفیعی، بهــار نوحیان، 
شهین تسلیمی، جواد خواجوی، مجید 
پتکی، شهروز آقایی پور، حسین اوجاقلو 
و ... در آن بــه ایفای نقش می پردازند، 
پیرامــون نوجوانی تا بزرگســالی یک 

شهید مدافع حرم است.

»شیوه« در دهه  فجر مناظره برگزار 
می کند

برنامــه »شــیوه« مســأله 
حکمرانی در انقلاب اسلامی 
را در ایــام فجر بــه مناظره 
گذاشته و برنامه »زاویه« در 
این ایام از منظر علوم انسانی، 
انقلاب اسلامی مردم ایران را 

تحلیل خواهد کرد.
به گزارش ایسنا، برنامه »زاویه« در ۱۰ قسمت ویژه از منظر علوم 

انسانی، انقلاب اسلامی مردم ایران را تحلیل خواهد کرد.
این برنامه که هر شــب ســاعت۲۳ با اجرای سید مهدی ناظمی 
به روی آنتن می رود، در فصل جدید  که از آذر ماه امسال آغاز شد، 
با تغییراتی در فرم و محتوا تلاش می کند موضوعاتی را انتخاب کند 
که تناسب بیشتری با فضای عمومی جامعه و نیز موضوعات روز 

داشته باشند.
 برنامه »شیوه« نیز در همان کنداکتور هفتگی خود نقد و بررسی 
مسأله حکمرانی در انقلاب اسلامی را به صورت مناظره در )۱5 و 

۲۲ بهمن ماه( به روی آنتن خواهد برد.
این برنامه که در ماه های اخیر با مدلی مناظره ای و چالشی درباره 
مبانی و نظریه های مرتبط با جامعه و حکومت روی آنتن شــبکه 
چهار می رفت، برای مدتی پخش خود را متوقف کرد و حالا در این 
مدت با اعمال تغییراتی در اتاق فکر، پخش خود را از سر می گیرد.

»شــیوه« در ابتدا هر شب و سپس شب های زوج روی آنتن رفت 
و توانست محل بحث بسیاری از مسائل بنیادین جامعه در وقایع 
اخیر شــود. مباحثی که برخی از آنها برای اولین بار در تلویزیون 
مطرح و نسبت به آنها تحلیل و نقد صورت می گرفت. حتی برخی 
از مهمانان این برنامه نیز پس از سال ها به تلویزیون آمدند و برنامه 
توانست در مدت زمان پخش دو ماهه خود محل کنش و واکنش 

چهره های فرهنگی و استادان دانشگاه باشد.

برادرزاده مایکل جکسون در نقش 
عمویش دیده می شود

جعفر جکسون، برادرزاده  مایکل جکسون برای ایفای نقش خواننده 
فقید انتخاب شد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ددلاین، در حالی که استودیو 
لاینزگیت قصد دارد فیلم زندگینامه ای مایکل جکسون را بسازد، 

اکنون برادرزاده وی برای ایفای نقش اصلی انتخاب شده است.
آنتوان فوکوآ کارگردان این فیلم با عنوان »مایکل« است و وی خبر 
انتخاب جعفر ۲۶ ساله دومین پسر جرمین جکسون، برادر بزرگتر 

و مسلمان مایکل را در اینستاگرام اعلام کرد.
جعفر از ۱۲ ســالگی وارد حرفه خوانندگی شده و این فیلم اولین 

تجربه او در زمینه سینماست.
گراهام کینگ، تهیه کننده فیلم های زندگینامه ای مانند »راپسودی 
بوهمی« درباره زندگی ستاره گروه کویین به عنوان تهیه کننده در 

تولید این پروژه حضور خواهد داشت.
جان لوگان نویسنده نامزد اسکار و نویسنده فیلمنامه »گلادیاتور«، 
»هوانورد« و ۲ فیلم جیمز باندی »اسکای فال« و »اسپکتر« قرار 

است فیلمنامه فیلم را بنویسد.
فوکوآ اکنون »اکوالایزر ۳« را در دســت ســاخت دارد و با دنزل 
واشینگتن که بازیگر نقش اصلی است در ایتالیا مشغول کار است.

رابرت ریچاردسون فیلم بردار برنده اسکار برای »هشت نفرت انگیز« 
و »هوانورد« پس از اتمام »اکوالایزر ۳« در فیلم جدید هم همراه 

فوکوآ خواهد بود.
استقبال از فیلم های زندگینامه ای چهره های موسیقی در سال های 
اخیر زباد شده و »الویس« ساخته باز لورمن درباره زندگی الویس 

پریسلی هفته پیش ۸ نامزدی اسکار کسب کرد.
در سال ۲۰۱۹ نیز رامی مالک اسکار بازیگری را برای ایفای نقش 

فردی مرکوری در فیلم »راپسودی بوهمی« برد.

کافه خبر
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افتتاح 1000 واحد مسکونی نهضت ملی 
مسکن خراسان رضوی در دهه فجر

معاون مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازی خراسان رضوی گفت: 
امسال بنا به برنامه ریزی هایی که انجام شده امید است که ۱۰۸۶ واحد از 

پروژه های نهضت ملی مسکن طی دهه فجر در استان افتتاح شود.
محمدعلی منصوری در گفت وگو با ایسنا با اعلام این خبر اظهار کرد: 
طبق برنامه ریزی های انجام شده از بین پروژه هایی که در سطح استان 
در حال عملیات اجرایی هستند، امید است که ۱۰۸۶ واحد از پروژه های 
انبوه سازی نهضت ملی مسکن در دهه فجر امسال افتتاح شوند که از 
این تعداد، ۶۱ واحد در گناباد، ۲۰ واحد در ســبزوار و ۱۰۰5 واحد هم 
در گلبهار آماده شده و در عملیات بهره برداری به متقاضیان تحویل داده 
خواهد شد. وی افزود: طبق تصمیماتی که گرفته شده و هماهنگی هایی 
که با وزیر راه و شهرسازی داشته ایم، طبق بخشنامه هایی که وجود دارد 
متقاضیان در مرحله پیــش از تخصیص واحد باید مبلغی بالغ بر ۴۰ 
میلیون تومان را پرداخت می کردند که خوشبختانه با مصوبه شورای 
مســکن استان و تاییده وزیر راه و شهرســازی توانستیم این شرط را 

برای شــهرهایی که کمتر از 
۱۰۰ هزار نفر جمعیت دارند 
را حذف کنیم. معاون مسکن 
و ســاختمان اداره کل راه و 
شهرســازی خراسان رضوی 
اضافه کرد: در واقع با این کار 
می توانیم واگــذاری زمین ها، 

تخصیــص قطعات ویلایی و یا واحدهای آپارتمانــی را بدون الزام ۴۰ 
میلیون تومان انجام دهیم، این در حالی است که تلاش داریم تا بتوانیم 
این مصوبه را برای شهرهایی که بیش از ۱۰۰ هزار نفر جمعیت دارند هم 
تعیمم دهیم و بدون تحقق شرط ۴۰ میلیون تومان واریزی تخصیص 
واحد و یا قطعه زمین را انجام دهیم. منصوری تصریح کرد: البته حذف 
۴۰ میلیون تومان اولیه به منزله این نیست که به هیچ عنوان از متقاضی 
آورده ای دریافت نخواهد شد؛ بلکه به منزله فراهم شدن زمینه تاخیر در 
اجرای پرداخت آورده متقاضی اســت، زیرا به هر حال اجرای عملیات 
آماده سازی در سطح سایت های نهضت ملی از محل آورده های متقاضی 
باید انجام شود و متقاضیان در مرحله بعد و به فراخور شرایط اقتصادی 
باید سهم آورده خود را پرداخت کنند تا عملیات آماده سازی به موقع 
انجام شود. وی با اشاره به تعداد واحدهای واگذار شده به متقاضیان برای 
نهصت ملی مسکن گفت: تا امروز حدود ۴۰ هزار واحد که درصد زیادی 
از آن به صورت قطعات ویلایی و به شکل گروه ساخت برنامه ریزی شده 
وارد مرحله قرعه کشی شده است، بدین منظور که برای افراد واحدها 
یا قطعات مشخص شده اند.  معاون مسکن و ساختمان اداره کل راه و 
شهرسازی خراسان رضوی ادامه داد: از این رقم حدود ۳7 هزار و ۴۰۰ 
واحد در حال انجام عملیات اجرایی توســط مردم در قالب گروه های 
ساخت توسط انبوه سازان است که سعی می کنیم طبق برنامه و زمانی 

که تعیین شده عملیات اجرایی آن ها به اتمام برسد.

افزایش اعتبارات حوزه پدافند غیرعامل 
خراسان رضوی

مدیر کل پدافنــد غیرعامل 
خراســان رضوی گفت: ۳۰۰ 
میلیارد ریال به اعتبارات حوزه 
خراســان  عامل  غیر  پدافند 
رضوی با اختصاص یک درصد 
بودجه تملک دارایی اســتان 
افزوده شد. به گزارش خبرنگار 

ایرنا، هاشم جنگی در شورای پدافند غیرعامل شهرستان تربت حیدریه 
بدون اشاره به آمار دقیق بودجه این حوزه افزود: بودجه امسال تملک 
دارایی خراسان رضوی سه هزار میلیارد تومان است که یک درصد آن 

باید در بخش های عمرانی و آموزش پدافند غیرعامل هزینه شود.
وی بیان کرد: در حوزه پدافند غیرعامل می بایست چند رکن را به عنوان 
اصول اساسی در نظر داشت که مهمترین آن بازدارندگی است، امروز 
توان بازدارندگی کشور به شکلی است که دشمن تمرکز فکری خود را 
از حوزه نظامی به سمت مباحث غیرنظامی هدایت کرده است، بنابراین 
ضرورت دارد تا نســبت به زیرساخت ها توجه خاص و بیشتری داشته  
باشــیم. مدیر کل پدافند غیرعامل خراسان رضوی به وجود بیش از ۲ 
هزار دارایی حیاتی در استان اشاره کرد و گفت: حفاظت از زیرساخت ها 
برای حفظ این دارایی ها واجب و لازم است که این موضوع در دستور کار 
دستگاههای اجرایی خراسان رضوی قرار دارد. جنگی همچنین آمادگی 
دستگاه های اجرایی خراسان رضوی در برابر تهدیدات از طریق آموزش 
و برگزاری رزمایش ها را یادآور شد و اظهار کرد: امسال و فقط در طول 
هفته پدافند غیرعامل ۱55 رزمایش در سطح دستگاه های اجرایی استان 

برگزار شد و البته موضوع آموزش نیز نیازمند توجه بیشتر است.

مهلتکشتقراردادیگندمآبیدرخراسانرضویپایانیافت
مدیر کل غله و خدمات بازرگانی خراســان 
رضوی گفت: فرآیند انعقاد قرارداد کشاورزان 
در سامانه کشت قراردادی گندم آبی با ثبت 
۱۱ هزار و ۳۴ قرارداد در این استان به پایان 
رسید. وحیدرضا فریدونی فزود: این فرآیند 
از ابتدای آذرماه امســال در استان همزمان 

با سراسر کشور با هدف دستیابی به الگوی 
کشت پایدار و خود کفایی در تولید گندم و 
همچنین حمایت از کشاورزان و گندمکاران 
کلیــد خــورد. وی ادامه داد: کشــاورزان و 
گندمکاران استان خراسان رضوی با ثبت و 
انعقاد قرارداد کشــت گندم در این عملیات 

اقتصادی و حمایتی دولت مشارکت داشته اند. 
مدیر کل غله و خدمات بازرگانی خراســان 
رضوی گفت: از مجمــوع ۱۲7 هزار و 5۰۰ 
هکتار سطح زیر کشــت آبی گندم استان 
نزدیک به ۸۸ هزار هکتار در ســامانه کشت 

قراردادی گندم به ثبت رسیده است. ان
راس

خ

»خوراک دام« در دام مشکلات خـــبر
 درحالی که خراســان رضوی با افزون 
بر ۱۰۰ کارخانه تولید خوراک دام در 
کشور و مرزهای وسیع می تواند نقش 
مهمی در صــادرات این محصول ایفا 
کنــد اما با کمتریــن ظرفیت فعالیت 

می کند.
بازار؛ گروه اســتان ها: صنعت خوراک 
از دهه ۳۰ تشــکیل و اولین کارخانه 
از دهــه ۴۰ آغاز به کار کرد و در حال 
حاضر طبق آخرین آمار ۸5۲ کارخانه 
به طور رسمی در کشور مشغول به کار 
هستند که بنا ب اظهارات مدیرعامل 
اتحادیــه کارخانه های خــوراک و دام 
طیور ظرفیت تولید آن ها طبق پروانه 
بهره برداری ۲۸ میلیون تن در ســال 
است ولی تولید فعلی آن ها کمتر از ۳۰ 
درصد یعنی هفت میلیون تن آن  هم با 

مشکلات بسیار زیاد است.
با حــذف ارز ترجیحی قیمت نهاده با 
رونــد غیرقابل باوری بــه چندی برابر 
رسید و باوجوداینکه وعده داده شده بود 
تسهیلاتی به تولیدکنندگان اختصاص 
یابــد اما این امکان فراهم نشــد و لذا 
بســیاری از تولیدکنندگان با مشکل 
تولید روبرو شــدند. در حــال حاضر 
بسیاری از متصدیان تولید خوراک دام 
اذعان می کنند اگر به این صنعت کمک 
نشود، سرمایه های بسیاری از بین می 
رود و افراد زیادی به دلیل کاهش تولید 

شغلشان را از دست می دهند.
بنا بر گفته بســیاری از فعــالان این 
صنعت دولت در سال های قبل صادرات 
خــوراک دام به کشــورهای دیگر را 
ممنوع اعلام کرده بود اما امسال وعده 
داد تا با تغییر نرخ ارز صادرات آزاد شود 
اما به نظر می رسد این مسیر نیز برای 

تولیدکنندگان هموار نشده است.
فعــالان صنعت خــوراک دام و طیور 
می گویند درحالی که صنعت کشاورزی 
از پرداخت مالیات معاف بوده و بخش 
کشــاورزی در پرداخت بیمه کارکنان 
نیز از سهم کارفرما معاف است ولی این 
امتیاز شامل کارخانه های تولید خوراک 
دام نشده و آن ها مجبور هستند تا ۲5 

درصد درآمدشان را مالیات دهند.
گرانی خــوراک دام، کاهــش تولید، 
کاهش مصرف در کشور، مسیر ناهموار 
صــادرات و هم چنین هزینه انرژی بالا 
در این کارخانه ها ازجمله مشکلاتی که 
صنعت خــوراک دام و طیور را با خود 

درگیر کرده است.
بــه همین منظــور برای آشــنایی با 
مشکلات تولیدکنندگان در این صنعت 
با محمدحسین سالار پیشه دبیر انجمن 
خوراک دام و طیور خراسان رضوی به 

گفت وگو نشستیم.
*خراسانرضویچهجایگاهیدر

تأمینخوراکدامدارد؟
افزون بــر ۱۰۰ کارخانه تولید خوراک 
دام در این اســتان فعال اســت و لذا 
کمبودی در راســتای تولید احساس 
نمی شود اما مسیر تولید بسیار ناهموار 
اســت و از طرفیــت کامــل کارخانه 

استفاده نمی شود.
*وضعیتکارخانههایخوراکدام

درحالحاضرچگونهاست؟
خراســان رضوی با داشــتن بیش از 
۱۰۰کارخانه خوراک دام از این حیث 
در صدر کشــور قرار دارد و درگذشته 

رونق خوبی در این بخش داشــت؛ اما 
باوجود تحریم ها و نرخ ارز این رونق تا 

حدود بسیاری از بین رفته است.
باید در این راســتا اعتراف کرد که در 
حال حاضر نــه کارخانه دار و نه دامدار 

وضعیت مناسبی ندارند.
*ایــنبیرونقیناشــیازچه

عواملیاست؟
با توجه به جراحی اقتصادی که ابتدای 
ســال به وجــود آمد، نــرخ ارز دچار 
بی ثباتی شــده اســت و با حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی و واردات با ارز نیمایی، 
یک جهش بی سابقه در قیمت  خوراک 
دام به وجود آمد و قیمت ها تا بیش از 

هفت برابر افزایش پیدا کرد.
*آیاکمبودیبــرایتأمینمواد

اولیهوجوددارد؟
در حال حاضــر کالا و خوراک دام در 
بازارگاه وجود دارد؛ اما چون باید نقدی 
خریداری شود، به دلیل نبود نقدینگی 
این خریدها انجام نمی شــود و کمبود 
بیــن کارخانه ها احســاس  همچنان 

می شود.
*یعنیباتامیــننقدینگیاین

مشکلجلمیشود؟
در حال حاضر مشــکل نقدینگی به 

عنــوان عامل بازدارنــده برای خرید 
محسوب می شود اما شرایط در این 
راســتا چندان پایدار نیست چون در 
ســال گذشــته این موضوع برعکس 
بــود یعنی و دامــداران قدرت خرید 
از ســامانه بــازارگاه را داشــتند؛ اما 
نهاده ای در این ســامانه برای عرضه 

وجود نداشت.
*جهــشقیمتهاچقدربرروی
تولیداتکارخانههاتأثیرگذاربوده

است؟
جهــش قیمت ها و کمبــود نقدینگی 
همان طور که عنوان شد میزان خرید 
از کارخانه ها را با کاهش چشــمگیری 

همراه کرده است.
*آیادولتحمایتیدراینرابطه

ندارد؟
هرچند دولت برای دادن تســهیلات و 

جبران کمبود نقدینگی اعلام آمادگی 
کرده؛ اما تاکنون و پس از گذشــت ۹ 
ماه از ایــن موضوع، هیچ اقدام مثبتی 
صورت نگرفته اســت درحالی که اگر 
مشــکل تسهیلات حل شــود، کمک 

خوبی به کارخانه ها خواهد شد.
میتوان نقدینگی تأمین با آیا *
نهاده تولید کارخانههای رونق به

امیدواربود؟
در مقطعــی قرار بود اوراق مشــارکت 
منتشــر شــود و یا قرار بود تسهیلات 
خرید غیر نقدی برای کارخانه ها فراهم 
شــود که اگر این مســائل حل شود، 
بخشی از مشــکلات کارخانه داری که 
بایــد کالای خود را از طریق ســامانه 
بازار گاه به صورت نقدی خریداری کند، 

مرتفع خواهد شد.
*آیامسیرصادراتبرایخوراک

دامهمواراست؟
اگر چه صادرات خوراک دام مشــمول 
قانون ممنوعیــت بود اما طبق مصوبه 
اخیــر در مــورد آزاد شــدن صادرات 
خــوراک دام، کنســانتره و نهاده های 
دامــی باید گفت با توجه به شــرایط 
کارخانه هــا و قیمت تمام شــده و نرخ 
ارز، متأســفانه تاکنون هیچ کاری در 

این زمینه انجام نشــده است.در حال 
حاضر رقبای ارزان تر و راحت تری برای 

بازارهای صادراتی هدف وجود دارند.
*اینرقباچهافرادیهستند؟

ما مدت هاســت بازارهای صادراتی مان 
را ازدســت داده ایم و جــو بی اعتمادی 
برای صادرات ما ایجادشده و از طرفی 
کشورهایی مثل افغانستان، پاکستان و 
کشورهای آسیای میانه بسیار راحت تر 
حتی به کشــورهای عــراق و ترکیه 
صادرات انجام می دهند و احساس نیاز 

به بازارهای ما بسیار کم شده است.
*باچهمشــکلاتیدرمســیر

صادراتروبروهستید؟
شکی نیســت که یکی از راه ها، زنده 
ماندن این صنایع صادراتی اســت. در 
حــال حاضر برای صادرات شــرایطی 
اعلام شــده و کارخانه هایــی مجاز به 

صادرات هستند که دارای کد»آی.آر« 
باشــند درحالی که در خراسان رضوی 
تنها چهــار کارخانــه دارای کد »آی.

آر« هســتند و بقیه این کد را ندارند و 
نمی توانند در بازارهای صادراتی فعال 

باشند.
*آیادراینمسیربادامدارانهم

چالشدارید؟
برخی بنگاه ها و دامــداران، نهاده های 
دامی را به صورت خام خریداری کرده 
و به کارخانه هــا نمی دهند که موجب 
می شود این نهاده به صورت خام جابه جا 
شود. درحالی که اگر نهاده ها به صورت 
خــام به کارخانه ها بیایــد و تبدیل به 
خــوراک دام شــود، در بهبود کیفیت 
نهاده ها و حتی جلوگیــری از واردات 

بسیار مؤثر خواهد بود.
یکی از مشکلات این صنعت در حوزه 
تولید و حتــی برای صــادرات وجود 
کارگاه های غیرمجاز و زیرزمینی است.

این روزها با توجــه به قیمت های بالا 
در بــازار نهاده های دامــی، برخی از 
ســودجویان از نهاده های برگشــتی و 
آفت زده استفاده کرده و در بازار فعال 
هستند که نه ناظر بهداشتی دارند و نه 
ناظر فنی و به صورت زیر پله ای و چراغ 

خاموش فعالیت می کنند.
را اینموضوعچهآسیبهایی *

متوجهدامدارانمیکند؟
به عنوان مثال، برخی مرغداران به دلیل 
کمبــود نهاده و برای تأمین بخشــی 
از پروتئیــن موردنیاز طیــور، مجبور 
به اســتفاده از خــوراک بی کیفیت و 
غیراستاندارد هســتند. این امر سبب 
کاهــش کیفیت و بازدهی گوشــت و 
تخم مرغ می شود و در صورت مصرف 
بیشتر از حد مجاز این ترکیبات برای 
سلامتی مصرف کننده ها هم مضر است.
*آیــاراهیبــرایمقابلهبااین

کارگاههایزیرپلهایهست؟
سال هاســت اتحادیه، انجمن خوراک 
دام، جهــاد کشــاورزی و... به ترویج 
خوراک ســالم برای دام تأکیددارند اما 
متأسفانه وقتی مشکلی پیش می آید به 
همه تولیدکنندگان تعمیم می دهند و 

یک بی اعتمادی را به وجود می آورند.
از طرفــی ماسال هاســت بــا کمک 
دامپزشــکی پیگیر این قضیه هستیم؛ 
اما برخی مسائل، مانع مقابله محکم و 
قاطع با این کارگاه های غیرمجاز شده و 
در حال حاضر قوانین بازدارنده در این 

خصوص وجود ندارد.

گرانیخوراکدام،کاهشتولید،کاهشمصرفدرکشور،
مسیرناهموارصادراتوهمچنینهزینهانرژیبالادراین

کارخانههاازجملهمشکلاتیکهصنعتخوراکداموطیوررا
باخوددرگیرکردهاست

,,
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511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکتربتحیدریه

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو
ساختمانهایفاقدسندرسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . 
نظـر به دسـتور مـواد ۱ و ۳ قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شـماره 
۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۳۹۱5 هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانون مذکور 
مسـتقر در واحـد ثبتـی حوزه ثبت ملـک تربت حیدریه تصرفـات  مالکانه 
و بلامعـارض متقاضـی آقـای مجتبـی کریمـی فرزنـد محمـد بـه شـماره 
شناسـنامه  ۱۲۸5 صادره از تربت حیدریه نسـبت به ششـدانگ یک باب 
سـاختمان بـه مسـاحت  ۱۲۸/7۰ متـر مربـع ) یکصـد وبیسـت و هشـت 
و هفتـاد صـدم مترمربـع( قسـمتی از پلاکــ ۳۸ فرعی از اراضـی مظفریه 
پـلاک ۲۳۸  اصلـی دهسـتان اربعـه واقع در خراسـان رضـوی بخش یک 
حـوزه ثبـت ملک تربـت حیدریه خریداری  مع الواسـطه از مالک رسـمی 
علـی محمـدی پـور یـزدی محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه موجب مـاده ۳ 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی و مـاده ۱۳ قانـون آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبـت 
بـه فاصلـه ۱5 روز از طریـق روزنامـه محلـی و کثیرالانتشـار در  شـهرها 
منتشـر تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعـلام شـده اعتـراض 
داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولین آگهـی تا دو مـاه اعتراض خود 
را بـه ایـن اداره ثبـت محـل وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد.  
معتـرض بایـد  ظـرف یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض مبـادرت به تقدیم 
دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل نماید و گواهی دادخواسـت به اداره 
ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در ایـن صـورت اقدامـات ثبت موکـول به 
ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت 
قانونـی واصـل نگـردد یا معتـرض، گواهـی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه 
عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیت 
مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه 
نیسـت. تاریـخ انتشـار نوبـت اول: ۱۴۰۱/۱۰/۲۶. تاریخ انتشـار نوبت دوم: 

۱۴۰۱/۱۱/۱۲
سیدامینموسویـرئیسثبتاسنادواملاکتربتحیدریه

2/ 511اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکتربتحیدریه

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو
ساختمانهایفاقدسندرسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . 
نظـر به دسـتور مـواد ۱ و ۳ قانـون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی 
و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابـر رای 
شـماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۶۲۱۲ هیـات اول موضوع مـاده یک قانون 
مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتی حوزه ثبـت ملک تربـت حیدریه تصرفات  
مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی آقای حسـن مـاژور فرزنـد محمدرضا  به 
شـماره شناسـنامه  ۱۰۹5 صادره از تربت حیدریه نسـبت به ششـدانگ 
یـک بـاب سـاختمان به مسـاحت 7۲ متر مربـع ) هفتـاد و دو مترمربع( 
قسـمتی از پلاکــ ۱۲7 فرعـی از اراضـی یحیـی آباد  پـلاک ۲۲7  اصلی 
دهسـتان اربعـه واقـع در خراسـان رضـوی بخش یـک حـوزه ثبت ملک 
تربـت حیدریـه خریـداری  مـع الواسـطه از ورثـه مالـک رسـمی بـی بی 
سـکینه طباطبایـی فرزقـی محـرز گردیده اسـت. لـذا به موجـب ماده ۳ 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی و مـاده ۱۳ قانـون آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبـت 
بـه فاصلـه ۱5 روز از طریـق روزنامـه محلـی و کثیرالانتشـار در  شـهرها 
منتشـر تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعـلام شـده اعتراض 
داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی تا دو مـاه اعتراض خود 
را بـه ایـن اداره ثبـت محـل وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد.  
معتـرض بایـد  ظـرف یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه 
تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل نماید و گواهی دادخواسـت 
بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت 
موکـول بـه ارائـه حکم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی کـه اعتراض در 
مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یا معتـرض، گواهـی تقدیم دادخواسـت به 
دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور سـند 
مالکیـت مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعـه متضرر به 
دادگاه نیسـت. تاریـخ انتشـار نوبـت اول: ۱۴۰۱/۱۰/۲۶. تاریـخ انتشـار 

نوبـت دوم: ۱۴۰۱/۱۱/۱۲
سیدامینموسویـرئیسثبتاسنادواملاکتربتحیدریه

طرح سوال از رئیس جمهور در 6 محور کلید خورد

براساس شنیده های ایلنا طرح سوال از 
ابراهیم رئیســی با ۶ محور در مجلس 

کلید خورد.
به گزارش خبرنگار ایلنا، هشت ماه قبل 
بود که یکــی از نمایندگان مجلس در 
گفت وگویی از ثبت طرح »عدم کفایت 
سیاســی رئیس جمهور« خبــر داد، 
طرحی که البته با امضای طراح و تنها 
یک نفــر نماینده دیگر یعنی دو امضاء 

ماه هاست که در سامانه نمایندگان قرار 
دارد و عدد امضای آن افزایشی نداشت 
تا بتواند اعلام وصول شده و راهی صحن 

مجلس شود.
اما اکنون شــنیده می شــود جمعی از 
نمایندگان درصدد امضاء و تحویل طرح 
سوال از حجت الاســلام سید ابراهیم 

رئیسی  رئیس جمهور هستند.
براساس شنیده های خبرنگار ایلنا یکی 

از نماینــدگان مجلس طرح ســوال از 
رئیس جمهور را در ۶ محور تهیه کرده 
و درصدد جمع آوری امضاء نمایندگان و 
تحویل این طرح به هیات رئیسه مجلس 

است.
طــرح ســوال از ابراهیم رئیســی ۶ 
محور دارد کــه از جمله آن می توان 
به »نابســامانی های اخیــر ارزی« و 
»عدم اجرای قانون تخصیص کالابرگ 

الکترونیک پس از تغییر شیوه پرداخت 
ارز ترجیحی« که اثرات تورمی جبران 
ناپذیری بر بازار داشــته است، اشاره 

کرد.
نماینده طراح سوال که نخواست نامش 
فاش شــود می گوید:«طرح سوال را با 
تعــدادی از همکاران مطــرح کرده ام، 
گروهی از آن استقبال کردند و گروهی 

دیگر هنوز می ترسند«.

بایدوزارتخانهامربهمعروفراتشکیلدهیم
حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده مجلس 
در خصوص زمزمه هایی که پیرامون موضوع 
گشت ارشاد شنیده می شود گفت: از ابتدای 
انقلاب باید وزارت امر به معروف و نهی از منکر 
را راه اندازی می کردیم؛ امروز هم این ضرورت 
اقتضا می کند. من معتقد هســتم باید اصل 

هشتم قانون اساسی که بحث امر به معروف 
و نهی از منکر است را در قالب سازمانی کاملا 
مستقل و فرا قوه ای راه اندازی کنیم . به دنبال 
حوادثــی که از بیش از چهار ماه پیش و پس 
از مرگ مهســا امینی در بازداشتگاه گشت 
ارشاد رخ داد، شماری از مسئولان، چند باری 

از امکان تغییر قوانین مربوط به گشت ارشاد 
سخن گفته اند.  حسینعلی حاجی دلیگانی 
نماینده مجلس در خصــوص این زمزمه ها 
می گوید: از ابتدای انقلاب باید وزارت امر به 
معروف و نهی از منکر را راه اندازی می کردیم؛ 

امروز هم این ضرورت اقتضا می کند.

بودجه 1402 با این شرایط طبقه 
متوسط را تضعیف می کند

مرتضی افقه تحلیلگر اقتصادی در گفتگو با بازار، با اشاره به لایحه 
بودجه ۱۴۰۲ و تمدید برنامه ششم گفت: با این شرایط حکمرانی 
و این دولت همان بهتر که برنامه ای در کار نباشد. متاسفانه تاکنون 

هیچ یک از برنامه ها در مسیر اهداف خود حرکت نکرده است.
وی تصریح کرد: در شــرایطی هستیم که هیچ چیزی قابل پیش 
بینی نیست. بنابراین، نه برنامه پنج ساله ونه برنامه یکساله که اسم 
آن را بودجه گذاشته اند، قابل تحقق نیست. دولت نه آمادگی داشت 
و نه بدنه کارشناسی لازم را دارد که بتواند برنامه هفتم را تدوین 
کند. شاهد بودیم یک الی دو سال از اتمام برنامه ششم گذشته و 

تا به امروز نیز برنامه هفتم تدوین نشده است.
دولت آنچنان درگیر مشکلات خودساخته شده است همین که 
لایحه بودجه را تدوین کرده، گرچه پر از ایراد و عدم تحقق اهداف 

است، باید کلاه خود را بالا بیندازیم
افقه بیان کرد: دولت درگیر مشــکلات خودساخته شده است و 
همین که لایحه بودجــه را تدوین کرده، گرچه پر از ایراد و عدم 
تحقق اهداف اســت، باید کلاه خود را بالا بیندازیم. عملاً برنامه 
وجود ندارد. یکسری موارد تصویب می کنند که نه در جهت آن 

حرکت می کنند و نه امکانات و توانایی آن را دارند.
این اســتاد دانشــگاه اضافه کرد: به نظر من، تفاوتــی ندارد که 
برنامه داشــته باشیم یا نداشته باشیم. هیچ چیز قابل پیش بینی 

نیست. برنامه و بودجه برای زمانی است که متغیرهای اقتصادی و 
اجتماعی به طور نسبی ثابت و قابل پیش بینی باشد. در شرایطی 
نیســتیم که بتوان چیزی را پیش بینی کرد آنهم در کشوری که 
وابســته به درآمدهای نفتی، وابسته به سیاست خارجی و روابط 

بین المللی است.
این کارشناس خاطرنشان کرد: در شرایطی که این میزان مشکلات 
تحریمی، مشــکلات با کشورهای غربی، وابستگی بیش از حد به 
فروش نفت داریم تا ثباتی در روابط سیاسی ایجاد نشود هیچ یک 

از متغیرها را نمی توان پیش بینی کرد.
 رقم بودجه نسبت به سال گذشته 5۰ درصد بیشتر است اما نوبت 
به افزایش حقوق رسید رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور که 
هیــچ چیزی از اقتصاد نمی داند، اعلام کرده به خاطر اینکه تورم 

افزایش نیابد حقوق ها را بیش از این افزایش نخواهیم داد
وی با اشــاره به لایحه بودجه ســال آینده که در آن افزایش 5۹ 
درصد ســهم مالیات نسبت به سال گذشــته صورت گرفته و با 
افزایش حقوق ۲۰ درصدی پاســخ داد: در چندین مصاحبه بیان 
کــردم که دولت تمام هزینه های خود را متناســب با نرخ تورم 
افزایش داده است، همانطور که رقم بودجه نسبت به سال گذشته 
5۰ درصد بیشتر اســت اما نوبت به افزایش حقوق که می رسد، 
رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور اعلام کرده به خاطر اینکه 

تورم افزایش نیابد حقوق ها را بیش از این افزایش نخواهیم داد.
وی با بیان این که حاصل این نوع تصمیم گیری فقیرتر شــدن 
مردم از دو جهت اســت، گفت: دولت برای اینکه بودجه را از نفت 
مستقل کند مجبور به افزایش مالیات شده است. هرچند افزایش 
5۰ درصدی مالیات قابل تحقق نیســت زیرا وقتی تولید کاهش 
یابد مالیات بر درآمد نیز کاهش می یابد و به هر حال فشار آن بر 
مردم وارد میشود چون افراد ثروتمند و فعال در بخش غیر مولد 
به دلیل نفوذ و قــدرت اقتصادی که دارند به راحتی می توانند از 
پرداخت مالیات فرار کنند یا با روشهای غیر معمول مالیات خود 

را پرداخت نکنند.
افقه تصریح کرد: افزایش مالیات ها از این ســو بر طبقه متوسط 
فشــار وارد می کند و از سوی دیگر با افزایش ۲5 درصد کمتر از 
نرخ تورم حقوق کارکنان سفره این قشر کوچکتر شده و با کاهش 
قدرت خرید نیز با کاهش تقاضا مواجه خواهیم بود که نتیجه آن 
فشــار بر تولیدکنندگان داخلی در بخش هایی است که مصرف 
داخلی دارند. بنابراین، بودجه ای که بسته شد بدتر از سال گذشته 
است. ســفره مردم برخلاف ادعای پیش و پس از انتخابات آقای 
رئیسی به تحریم ها وابسته تر و سفره کوچکتر شده است و کسری 

بودجه زیادی هم خواهیم داشت.

بودجه

خبر
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 مطالب درج شده در روزنامه الزاما به 
معنای تایید محتوای آن نمی باشد.

 روزنامه صبح امروز پذیرای مطالب و 
مقالات شما مخاطبان ارجمند می باشد.
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درگاه پرداخت امن

شد! خبری  سایت  یک  سردبیر  ربات،  یک 
سایت خبری »اینوویشن اوریجینز« به تازگی 
از استخدام یک ویرایشگر/سردبیر خبر مبتنی 
بر هوش مصنوعی موسوم به »لایو«خبر داده 

است.
به گزارش ایسنا، »لایو«، سردبیر خبری مبتنی 
بر هوش مصنوعــی، آخرین عضو تیم خبری 
سایت »اینوویشــن اوریجینز« است. »لایو« 
همچنین نویسنده این مقاله است که در ادامه 
خواهید خواند. تیم خبری این سایت چند کار 
را به او محول کرده است که این کارها شامل 
یافتن مرتبط ترین اخبــار در زمینه نوآوری و 
فناوری، ارائه آنهــا به کارمندان بخش خبر و 
نوشتن خبر درباره آنها است. او از توانایی های 
پیشرفته پردازش زبان خود برای درک اخبار و 
انتخاب مرتبط ترین اخبار برای انتشار استفاده 

می کند.
کمک هوش مصنوعی به حرفه روزنامه نگاری

»لایو« تنها پروژه مبتنی بر هوش مصنوعی در 
دنیای روزنامه نگاری نیست چرا که به عنوان 
مثال، یک پروژه بین المللی به رهبری محققان 

 )LMU(دانشگاه لودویگ ماکسیمیلیان مونیخ
در تلاش است تا از طریق برنامه های کاربردی 
و با کمک هوش مصنوعی، تغییری در زندگی 
روزمره روزنامه نگاران ایجاد کند. بنیاد فولکس 
واگن نیز این پروژه را بــا بودجه ای در حدود 
یک میلیــون و ۴۱۲ هــزار یورویی در مدت 
سه ســال تامین کرده است. گروهی متشکل 
از متخصصــان و محققان حــوزه ارتباطات 
محاسباتی، زبان شناسی محاسباتی، مدیریت 
رســانه و اقتصــاد روی این پــروژه با هم کار 
می کنند. زمینه های عمده ای که در توســعه 
به آنها پرداخته می شــود شامل بهینه سازی 
تحقیقات برای یافتن مقالاتی با پتانسیل بسیار 
بالاتر برای خبرساز بودن است و این امر شامل 
جستجو در شبکه های اجتماعی، فیلتر کردن 
اطلاعات، شخصی ســازی آنها و پخش اخبار 

است.
هوش مصنوعــی می تواند بــه روزنامه نگاران 
در حفظ جریــان حرفــه ای و در عین حال 
دســتیابی به بهره وری و موفقیت بیشتر برای 

روزنامه نــگاری محلی)خبــر های مخصوص 
یک منطقه جغرافیایی( کمک کند. ابزارهای 
هوش مصنوعی می توانند داده ها را برای یافتن 
یک حلقه مفقوده در یک داســتان تحقیقی، 
شناسایی گرایش ها و شناسایی نقاط پرت در 
میان میلیون ها نقطه داده که می تواند آغاز یک 

حرکت بزرگ باشد، سیستم بندی کند.
 آیا هوش مصنوعی جایگزین خبرنگاران 

خواهد شد؟
هنگامی که چین اولین گوینده خبری جهان 
را که با فناوری هوش مصنوعی ســاخته شده 
بود در کنفرانس جهانی اینترنت سالانه خود 
به نمایش گذاشت، ســؤالاتی در مورد اینکه 
آیا هوش مصنوعی می تواند جایگزین روزنامه 
نگاران شود یا خیر مطرح شد. ابزارهای هوش 
مصنوعی به طور بالقــوه می توانند نحوه کار 
روزنامه نــگاران را با کمک به آن ها در افزایش 
توانایی هایشــان تغییر دهند. این ماشــین ها 
می توانند داده ها را از منابع مختلف وارد کرده 
و روندها و الگوها را شناســایی کنند، داده ها 

را نظام مند کننــد و نقاط پــرت را در میان 
میلیون ها نقطه داده شناسایی کنند. رویترز از 
ابزارهای مبتنی بر هوش مصنوعی به نام های 
News Tracer و Lynx Insights بــرای 

هدایت روزنامه نگاری با قضاوت انسانی و توانایی 
ماشــین اســتفاده می کند. این ابزار می تواند 
رویه های روزنامه نگاری اولیه را در محدوده ای 
که برای انســان غیرممکن اســت، اجرا کند. 
اما هنوز نباید روزنامه نگاران نگران باشند. در 
حالی که این ماشــین ها پتانسیل تغییر نحوه 

کار روزنامه نگاران را دارند، به دلیل توانایی های 
شناختی محدود خود قادر به جایگزینی آن ها 
نیستند. ماشین ها در مقایســه با خبرنگاران 
می تواننــد دقیق تر و جامع تر باشــند، اما این 
انســان ها هستند که داســتان را کاملا دقیق 
روایــت می کنند. الگوریتم ها چیزی شــبیه 
حس ششــم مبتنی بر داده را ارائه می دهند 
که می تواند به همسو کردن توجه روزنامه نگار 
کمک کند، اما در نهایت یک قضاوت انسانی 

برای تأیید آن اخبار لازم است.


